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F a š i a n g o v ý  s p r i e v o dF a š i a n g o v ý  s p r i e v o d
V sobotu 10. februára sa v našej obci 

konal každoročný fašiangový sprie-
vod plný masiek, o ktorý sa postara-
li naši dobrovoľní hasiči spoločne s 
tradičným hudobným sprievodom 
skupiny Krakovské kvarteto. Zatiaľ, 
čo niektorí z hasičov chodili v mas-
kách v sprievode, tí ostatní vo dvore 
kultúrneho domu pripravovali občer-
stvenie pre Vás občanov. Aj tento rok 
obcou rozvoniavali zabíjačkové špe-
ciality a kapustnica. Tieto špeciality 
ste si mohli zakúpiť a vychutnať pri 
peknom počasí vo dvore kultúrneho 
domu. Tradičná fašiangová zábava 
začínala o 19.00, tento rok do tanca 
mala hrať kapela Sunny Music, ktorá 
žiaľ na poslednú chvíľu odvolala svoje 
vystúpenie, a to zo zdravotných dô-
vodov. Preto aj tento rok hral DJ, a to 

Róbert Bukovinský ml., ktorý Vás za-
bával až do bieleho rána spoločne so 
skupinou Krakovské kvarteto. Počas 
zábavy nechýbala tradičná praženica, 
či predaj zabíjačkových špecialít. Ako 
je už zvykom s fašiangovou zábavou 
je spojený aj tradičný tanec – Lopat-
kovec, pochovávanie basy či tombola. 
Pochovávaním basy sa začína štyrid-
saťdňové pôstne obdobie a po tomto 
období prichádza Veľká noc. Pochová-
vania basy sa tento rok ujali dvaja naši 
ochotníci zo Strečna, Štefan Rajniak a 
Radoslav Tavač, ktorým by som chcela 
v mene DHZ Strečno srdečne poďa-
kovať, za ochotu a pomoc zachovať 
túto tradíciu. Tento rok do tomboly 
prispeli viaceré firmy či organizácie, 
a to nielen z našej, obce ale aj z obce 
Stráňavy. Každý občan, ktorí si zakú-

pil tombolový lístok sa mal tento rok 
na čo tešiť, verím, že každého výher-
cu cena veľmi potešila. Touto cestou 
by som sa chcela v mene DHZ Strečno 
poďakovať všetkým sponzorom, ktorí 
ochotne prispeli darom do tomboly. 

Ďakujem patrí aj Vám občanom, kto-
rí ste nám otvorili dvere, ponúkli nás, 
prispeli vajíčkami, slaninou, klobás-
kami či inými dobrotami, ale aj finanč-
ne. Taktiež ďakujeme za Vašu účasť na 
večernej zábave a vytvorenie skvelej 
zábavy. 

A nakoniec by som sa chcela poďa-
kovať všetkým našim dobrovoľným 
hasičom a obci, ktorí sa podieľali na 
organizovaní celej tejto akcie a tým 
tak prispievajú k zachovaniu tejto 
krásnej tradície. 

 Patrícia Trnovcová DHZ Strečno
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   8. ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V STREČNE Odber krvi
Dňa 1. februára 2024 sa usku-

točnil v sále Kultúrneho domu v 
Strečne prvý tohtoročný 

odber krvi. 
Odber krvi zabezpečili pracovní-

ci mobilnej Národnej transfúznej 
jednotky zo Žiliny. Odberu naj-
vzácnejšej tekutiny sa zúčastnilo 
36 bezplatných darcov, medzi kto-

rými boli štyria prvodarci.
Organizátorom miestneho spol-

ku Slovenského Červeného kríža:
Eva Vojvodová

Zdenka Ondrušová
Lenka Vojvodová

týmto ďakujeme za hladký 
priebeh podujatia.

Darcovia:
Beáta Badibangová

Dušan Štadáni
Vladimír Bukovinský

Miroslava Kubová
Robert Kubo

Marta Nimrichterová
Juraj Samec
Juraj Židek

Dana Špalková
Ivan Melo

Renáta Štadániová
Andrej Kuzmány

Margaréta Kadašiová
Michaela Kadašiová

Iveta Ondáková
Jana Škorvánková

Veronika Rzeszotová
Miroslava Pernišová

Janka Čišková
Peter Sinak
Ivan Tavač

Lenka Vojvodová
Július Ilovský

Robert Brezani
Monika Brezani

Patrik Melo
Peter Kazimír

Kristína Tarabová
Libor Záhradník

Mariana Šipčiaková
Dominik Blaško

Michal Lukáč

Prvodarcovia:
Juraj Kadaši

Erika Ďurčová
Matúš Košiar

Andrej Jankulár

Dňa 15.12.2023 sa uskutočnilo 8. 
zasadnutie OZ. Zúčastnení: staros-
ta obce, kontrolór obce, poslanci OZ, 
zapisovateľka Ing. Ivana Tavačová. 
Ospravedlnený: Ján Trnovec, Marek 
Hanuljak, Ivan Melo. 

1. Otvorenie
Starosta konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné. Uznesením č.95/A volí 
overovateľov zápisnice v zložení: Mgr. 
Iveta Tarabová, Ing. Miroslav Kubo. 
Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal sa-
0, neprítomní-3. Uznesením č. 95/B 
volí členov návrhovej komisie v zlo-
žení: Beáta Badibangová, PhDr. Mária 
Beháňová. Hlasovanie: za-6, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-3. Uznesením 
č.96 schvaľuje program 8.zasadnutia 
OZ. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3.

2. Kontrola uznesení
• Nefunkčnosť signálu Wifi pre teba: 

porucha bola odstránená
• Rozbité zrkadlo na križovatke ul. 

26. apríla a Kamenná– zrkadlo je 
funkčné, nie je potrebná výmena.

Uznesením č.97 OZ berie na vedomie 
kontrolu uznesení. Hlasovanie: za-6, 
proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-3.

3. VZN č.1/2023 o miestnom poplat-
ku za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady

Návrh VZN bol zverejnený na úradnej 
tabuli dňa 30.11.2023 k pripomien-
kovaniu do 10.12.2023. Vzhľadom 
k tomu, že neboli vznesené žiadne 
pripomienky a návrhy, starosta obce 
dal za uvedené VZN hlasovať. Uznese-
ním č.98 OZ schvaľuje VZN č.1/2023 
o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady. 
Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-3.

4. VZN č.2/2023 o miestnych da-
niach na rok 2024 a ďalšie zdaňovacie 
obdobia 

Návrh VZN bol zverejnený na úrad-
nej tabuli dňa 30.11.2023 k pripo-
mienkovaniu do 10.12.2023. Vzhľa-
dom k tomu, že neboli vznesené 
žiadne pripomienky a návrhy, staros-
ta obce dal za uvedené VZN hlasovať. 
Uznesením č.99 OZ schvaľuje VZN 
č.2/2023 o miestnych daniach na rok 
2024 a ďalšie zdaňovacie obdobia. 
Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-3.

5. VZN č.3/2023 o miestnom poplat-
ku za rozvoj

Návrh VZN bol zverejnený na úradnej 
tabuli dňa 30.11.2023 k pripomien-

kovaniu do 10.12.2023. Vzhľadom k 
tomu, že neboli vznesené žiadne pri-
pomienky a návrhy, starosta obce dal 
za uvedené VZN hlasovať. Uznesením 
č.100 OZ schvaľuje VZN č.3/2023 o 
miestnom poplatku za rozvoj. Hlaso-
vanie: za-6, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-3.

6. Schválenie Programu hospodár-
skeho a sociálneho rozvoja za Zdru-
ženie Mikroregión Terchovská dolina 
2023-2027 s výhľadom do roku 2030

PHSR mikroregiónu Terchovská do-
lina je strednodobý rozvojový doku-
ment združenia obcí, vypracovaný v 
súlade s cieľmi a prioritami ustano-
venými v národnej stratégii a zohľad-
ňuje ciele a priority ustanovené v 
PHSR ŽSK. Vypracovanie dokumentu 
je potrebné a slúži ako podklad pri 
posudzovaní možností čerpania eu-
rofondov a dotačných programov. 
Uznesením č.101 OZ schvaľuje PHSR 
za združenie Mikroregión Terchov-
ská dolina 2023-2027 s výhľadom do 
roku 2030. Hlasovanie: za-6, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-3.

7. Plán kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra na 1. polrok 2024

Uvedený plán bol poslancom pred-
ložený na predchádzajúcom zastupi-
teľstve a vyvesený na úradnej tabuli 
a webovej stránke obce k pripomien-
kovaniu. Neboli doručené žiadne pri-
pomienky či návrhy. Uznesením č.102 
OZ schvaľuje plán kontrolnej činnos-
ti hlavného kontrolóra na I. polrok 
2024. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3.

8. Zásady hospodárenia s majetkom 
obce

Z dôvodu účinnosti zákona č. 
137/2023 Z.z. od 1.11.2023, kto-
rým sa mení a dopĺňa zákon SNR č. 
138/1991 Zb. o majetku obcí v zne-
ní neskorších predpisov a ktorým sa 
dopĺňa zákon SNR č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov je potrebné vypracovať 
nové Zásady hospodárenia s majet-
kom obce. Uznesením č.103 OZ schva-
ľuje Zásady hospodárenia s majetkom 
obce. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3

9. Deviata zmena rozpočtu
Návrh 9. zmeny rozpočtu r. 2023 za-

hŕňa na strane príjmov najmä úpravu 
podielových daní, transfery z projek-
tu a mimoriadnu dotáciu zo štátu. Na 
strane výdajov sa jedná úpravu splát-

ky úveru na Lávku, úprava výdavkov 
na kotolňu a stavebný úrad (vratky 
obciam). Poslanci OZ sa dohodli na 
úprave vo výdajoch v položke Prí-
pravná a projektová dokumentácia 
Kamenné– zníženie o 26 000  a pre-
sun týchto prostriedkov na nákup 
auta. Uznesením č.104 OZ schvaľuje 
9. zmenu rozpočtu na r. 2023. Hlaso-
vanie: za-6, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-3.

10. Návrh programového rozpočtu 
na r. 2024, 2025, 2026

Starosta obce oboznámil prítomných 
s návrhom programového rozpočtu. 
Uviedol, že na obecný úrad neboli 
doručené žiadosti o úpravu rozpočtu 
na r. 2024. Rozpočet obce Strečno pre 
rok 2024 je navrhnutý ako vyrovnaný, 
v príjmovej časti aj výdavkovej časti 
je vo výške: 3 172 189 EUR. Hlavný 
kontrolór obce odporučil programo-
vý rozpočet na r. 2024 s výhľadom na 
r. 2025 a 2026 schváliť. Uznesením 
č.105 OZ berie na vedomie stanovisko 
hlavného kontrolóra k návrhu progra-
mového rozpočtu na r. 2024 s výhľa-
dom na r. 2025 a 2026. Uznesením 
č.106 OZ schvaľuje programový roz-
počet na r. 2024 s výhľadom na roky 
2025 a 2026. Hlasovanie: za-6, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní-6

11. Príkaz na vykonanie inventarizá-
cie 31.12.2023

Starosta obce informoval prítom-
ných poslancov o vykonaní riadnej 
inventarizácie majetku, záväzkov 
a rozdielu majetku a záväzkov k 
31.12.2023. Inventarizácia bude vy-
konaná v klasifikácii hmotný majetok, 
nehmotný majetok, ceniny, pokladni-
ca, bankové účty, zásoby, záväzky, po-
hľadávky, rozdiel majetku a záväzkov. 
Uskutoční sa na úsekoch Obecný úrad, 
Obecný podnik služieb Strečno s.r.o., 
Základná škola SNP, Materská škola 
Strečno, Požiarna zbrojnica. Násled-
ne menoval Ústrednú inventarizačnú 
komisiu (ÚIK) a Čiastkové inventari-
začné komisie (ČIK) – ich predsedov 
a členov. Uznesením č.107 OZ berie 
na vedie príkaz starostu na vykonanie 
inventarizácie majetku k 31.12.2023. 
Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-3

12. Rôzne
Úprava miestnych poplatkov
Z dôvodu zvýšenia cien energií a in-

flácie je potrebná zmena úprav miest-
nych poplatkov, ktoré neboli menené 
niekoľko rokov a nezohľadňovali ná-

rast uvedených cien. V rámci rozpra-
vy poslancov OZ boli niektoré výšky 
miestnych poplatkov vyberané obcou  
po prerokovaní, upravené. Uznesením 
č.108 OZ schvaľuje úpravu miest-
nych poplatkov vyberaných obcou od 
1.1.2024. Hlasovanie: za-6, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-3

Silvestrovský punč
Starosta informoval o plánovanom 

každoročnom Silvestrovskom punči, 
ktorý bude podávaný za dobrovoľný 
príspevok. Poslanci sa zhodli na tom, 
že tento dobrovoľný príspevok pôjde 
na pomoc pre nášho spoluobčana  p. 
Andreja Barošinca na uľahčenie jeho 
životnej situácie z dôvodu ochorenia. 
Uznesením č.109 OZ súhlasí s poskyt-
nutím výťažku zo silvestrovského 
punču ako dobrovoľného príspevku 
na liečebné náklady p. Andreja Baro-
šinca. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3

Návrh zásad odmeňovania poslancov 
OZ

Odmeňovanie poslancov sa riadi 
Zásadami o odmeňovaní poslancov a 
tieto neboli menené niekoľko rokov. 
Finančná komisia pripraví do najbliž-
šieho zasadnutia OZ nové Zásady od-
meňovania s platnosťou od 1.1.2024. 
Uznesením č.110 OZ berie na vedo-
mie, že finančná komisia pripraví ná-
vrh Zásad odmeňovania poslancov 
OZ. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3

Návrhy k Projektu zatrúbnenia poto-
ka pri MŠ

Starosta odprezentoval návrhy 
projektanta, ktorý rieši zatrúbnenie 
potoka pri MŠ, kde je potrebné vy-
budovať miesta pre státie vozidiel a 
celkovú úpravu danej oblasti. Poslanci 
sa zhodli na 4. alternatíve: s vybudo-
vaním chodníku okolo celej dĺžky plo-
tu MŠ, lavičiek, zelene a parkovacích 
miest s kolmým parkovaním pri pošte 
a pozdĺžnym parkovaním za mostí-
kom smerom k cintorínu. Uznesením 
č.111 OZ berie na vedomie návrh al-
ternatívy č. 4 k projektu zatrúbnenia 
potoka pri MŠ. Hlasovanie: za-6, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní-3

Pripomienky poslancov
p. Vojtech Oberta
- informoval o znečistení tartanu a 

umelej trávy počas pobytu detí z ŠKD 
- upozornil na výmoľ na križovatke 

ul. Kamennej a SNP po pravej strane
- upozornil na poškodenie povrcho-

vej úpravy lávky pre peších
Uznesením č.112 OZ berie na vedo-

mie podnety a pripomienky poslan-
cov. Hlasovanie: za-6, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-3

               Zapísala: Ing. Tavačová

Priatelia záhradkári , 
končiaca zima bola až neobvykle tep-

lá a daždivá, a pozornejší z Vás určite 
zaznamenali, že aj samotné stromy 
zazimovali veľmi neskoro. Obdobie 
vegetačného pokoja bolo teda veľmi 
krátke, čo sa asi negatívne prejaví na 
úrode, ale aj na skoršom a vyššom-

výskyte škodcov a chorôb.
To ale znamená, že už môžete ošet-

rovať ovocné stromy a kríky - začína-
me jadrovinami a približne v polovici 
marca, keď začnú stromy pučať, sa 
môžete pustiť aj do kôstkovín. Tento 
rok nezabudnite na dostatočné hno-
jenie a na predjarný postrek, ktorý sa 
vykonáva, keď teplota prekročí 15°C.

Aby sme Vám s tým trochu pomohli, 
na prvú marcovú sobotu 2.3.2024 o 
13:30 sme pre Vás pripravili bezplat-
nú „Ukážku správneho rezu ovocných 
stromov“ vo farskej záhrade. Termíny 
ďalších kurzov nájdete na našej face-
bookovej stránke.

A pre tých, ktorí si na rez netrúfnu 
sami, by sme radi ponúkli službu Rez 
ovocných stromov, ktorú si môžete 
objednať na t.č. 041 230 4442.

Tešíme sa na Vás-  Mladí záhradkári
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Životné jubileum

 Štatistika obce za rok 2023

95 rokov života
Začiatok februára patril oslave krásneho 

životného jubilea nášho spoluobčana p. Jozefa 
Zichu, ktorý sa dňa 1.2.2024 dožil  úctyhodného    
a požehnaného veku 95 rokov. V mene vedenia    
obce sme p. Zichovi odovzdali darček a popriali  
 mu hlavne zdravie a ešte veľa krásnych    

chvíľ v spoločnosti jeho najbližších. 
  Na záver nechýbal ani slávnostný   

 podpis do Pamätnej knihy obce. 
          Beáta Badibangová 
   zástupkyňa starostu

Prvé kolo volieb sa bude konať v so-
botu 23. 03. 2024 od 7:00 do 22:00 h.

Ak v prvom kole volieb ani jeden z 
kandidátov na prezidenta SR nezíska 
nadpolovičnú väčšinu platných hlasov 
voličov, bude sa druhé kolo volieb ko-
nať v sobotu 06. 04. 2024.

Volič (občan SR, ktorý najneskôr v 
deň konania volieb dovŕši 18 rokov 
veku) môže voliť v obci svojho trva-
lého pobytu v príslušnom volebnom 
okrsku, alebo v ktoromkoľvek voleb-
nom okrsku na základe hlasovacieho 
preukazu.

Obec Strečno má dva volebné okrs-
ky:

Okrsok č. 1: ulice: 1. mája, 28. ok-
tóbra, Hradná, Kamenná, Kováčska, 
Lesná, Partizánska, SNP, Za záhrada-
mi, Lipová, M. Ilovského, 26. apríla, 
Cintorínska, Francúzskych Partizánov, 
Zlatné – Volebná miestnosť: Kultúrny 
dom Strečno, Sokolská 487/34, Streč-
no 

Okrsok č. 2: ulice: Mládeže, Sokolská, 
Záhradná, Čsl. Brigády, Školská, Špor-
tová, Nábrežná – Volebná miestnosť: 
Základná škola Slovenského národ-
ného povstania Strečno, Mládeže 289, 
Strečno

Volič je povinný po príchode do vo-
lebnej miestnosti preukázať okrsko-
vej volebnej komisii svoju totožnosť 
predložením občianskeho preukazu, 
v prípade ak mu bol vydaný hlasovací 
preukaz, predloží spolu s občianskym 
preukazom hlasovací preukaz, ktorý 
mu komisia odoberie. Občan SR, ktorý 
nemá trvalý pobyt na území SR preu-
káže svoju totožnosť slovenským ces-
tovným dokladom a súčastne predloží 
čestné vyhlásenie o trvalom pobyte v 
cudzine. 

Potom komisia vydá voličovi hlaso-
vací lístok a obálku. Prevzatie potvrdí 
volič podpisom.

V osobitnom priestore určenom na 
úpravu hlasovacích lístkov volič za-
krúžkuje poradové číslo kandidáta, 
ktorému sa rozhodol odovzdať svoj 
hlas. Ak volič zakrúžkuje viac porado-
vých čísiel kandidátov, je takýto hla-
sovací lístok neplatný (na požiadanie 
komisia vydá nový hlasovací lístok). 
Upravený hlasovací lístok vloží vo-
lič do obálky a následne do volebnej 
schránky.

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hla-
sovací lístok pre zdravotné dôvody, 
má právo vziať so sebou do priesto-
ru určeného na úpravu hlasovacích 
lístkov inú spôsobilú osobu, takouto 

osobou nemôže byť člen okrskovej 
volebnej komisie. 

Volič, ktorý sa nemôže dostaviť do 
volebnej miestnosti zo závažných, naj-
mä zdravotných dôvodov, má právo 
požiadať obec a v deň konania volieb 
okrskovú volebnú komisiu o vykona-
nie hlasovania do prenosnej volebnej 
schránky. 

Volič, ktorý nebude môcť voliť vo 
volebnom okrsku, v ktorého zozna-
me voličov je zapísaný, môže po-
žiadať obec svojho trvalého pobytu 
o vydanie hlasovacieho preukazu. 
Obec na základe žiadosti voličovi 
vydá hlasovací preukaz. Hlasovací 
preukaz oprávňuje voliť v ktorom-
koľvek volebnom okrsku. Volič môže 
požiadať o vydanie hlasovacieho 
preukazu:

a) osobne najneskôr posledný pra-
covný deň pred konaním volieb v 
úradných hodinách obce (prípadne 
prostredníctvom splnomocnenej 
osoby),

b) v listinnej podobe alebo elektro-
nicky tak, aby žiadosť o vydanie hla-
sovacieho preukazu bola doručená 
obci najneskôr 04.03. 2024. 

Žiadosť musí obsahovať údaje o vo-
ličovi: meno a priezvisko, rodné čís-
lo, štátnu príslušnosť, adresu trvalé-
ho pobytu, korešpondenčnú adresu 
na ktorú obec doručí hlasovací pre-
ukaz, prípadne údaje o osobe ktorá 
hlasovací preukaz prevezme (meno, 
priezvisko a číslo občianskeho pre-
ukazu). Pri strate alebo odcudzení 
hlasovacieho preukazu obec voličovi 
nový hlasovací preukaz nevydá.

Kandidáti pre voľby prezidenta slo-
venskej republiky v roku 2024 sú: 

 

1. Andrej Danko, JUDr. 
2. Patrik Dubovský, Mgr., PhD.
3. Krisztián Forró
4. Štefan Harabin, JUDr.
5. Ivan Korčok, Ing.
6. Marian Kotleba, Ing. Mgr.
7. Ján Kubiš, Dr. h. c. Ing.
8. Igor Matovič, Mgr.
9. Milan Náhlik, Mgr.
10. Peter Pellegrini, Ing.
11. Róbert Švec, Mgr.

Najstarší občania s trvalým pobytom, starší ako 90 rokov:

Štadaniová Mária    Chovančík Pavol      Zicho Jozef    
Hanuljaková Elena   Pratáková Anna    Beháňová Anna  
Trhančíková Jaromíra    Oberta Ondrej   Ilovská Mária

Masár Pavol, Mgr. a Záparaniková Mária
Tavač Peter, Ing. a Tichá Erika, Ing.  
Sinak Peter a Kágerová Michaela

Cvacho Martin, Bc. a Mudroňová Veronika
Sapieta Marek, Bc. a Trnovcová Natália, Bc.

Sako Dávid a Martiniaková Marika
Urbánek Šimon a Bačová Veronika 

Melo Martin a Zemková Beáta
Slovaček Martin a Beňadiková Terézia 

Hulala Jakub a Gašper Eva 
Holečka Jakub a Chovancová Nikola

Šuper Peter a Vyskoková Adriana, Mgr. 
Taraba Radoslav a Petráková Daniela 
Rajniak Štefan a Sokolovská Lenka

Janus Miloš a Ondáková Katarína, Mgr.
Praták Lukáš a Ďanovská Irena 

Martiniak Erik a Makuková Adriána 
Jamal David a Kubičková Kristína
Pavlík Lukáš a Tarabová Andrea 
Mičo Karol a Melová Katarína  

Zosnulí:
Kotulášová Pavlína     Dvorský František

Hriníková Emília     Hanuliaková Margita
Klocánová Adriana     Kajsík Peter

Lukonič Jozef     Obertová Eva    
Mahútová Miroslava     Repáň Miroslav   

 Oberta Marian     Klocáň Peter
Kolesár Štefan     Trhančíková Anna    

Hrabovský Juraj     Podkopčanová Anna    
Beháňová Agneša     Ďanovská Štefánia  

  Kadašiová Terézia     Loncová Mária    
Vojvodová Ľudmila

Milí spoluobčania, 
choroba má tisíc podôb ale zdravie je 

len jedno. A veľakrát si jeho hodnotu 
uvedomíme až vtedy, keď ochorieme. 
Ešte v októbri som o mojej chorobe 
nevedel nič, no dnes už viem o nej 
veľa. 

Chceme sa z celého srdca poďakovať 
všetkým, ktorí nám prispeli dobrovoľ-
ným finančným príspevkom na Sil-
vestrovskom punči ako aj za finančný 
príspevok z turnaja Dona Kamila. Naše 
veľké ďakujem patrí každému, kto 
nám prispieva osobne či na účet. Ďa-
kujeme rodine, známym, kamarátom 
a všetkým, ktorí nás v tejto neľahkej 
dobe podporujú a stoja pri nás. Všetky 
financie používame na liečebné poby-
ty v hyperbarickej komore v Žiline, na 
liečebnú akupunktúru v Poľsku a te-
rapie, ktoré absolvujeme v Trenčíne a 
Nitre. Nemalý finančný obnos nás stojí 
aj množstvo vitamínov a liekov, ktoré 
musí Aďo užívať. 

Bojujeme. Nevzdávame sa.
Ešte raz vyslovujeme veľké 

ĎAKUJEME
Manželia Barošincovci

Poďakovanie

Stalo sa už pekným zvykom, že ko-
niec starého roku oslávime s pohárom 
horúceho punču a podávaním kapus-
tového guľášu vo dvore kultúrneho 
domu za dobrovoľný príspevok. 

A nebolo tomu inak ani na sklonku 
roka 2023. Tentokrát bola dobrovoľná 
zbierka venovaná na liečebné náklady 

p. Andreja Barošinca. Ako sa hovorí: 
„Ľudská pomoc neobohacuje len toho, 
kto ju dostáva, ale aj toho, kto ju po-
skytuje.“ A vyzbieraná čiastka 1850 € 
svedčí o tom, že ľudskosť medzi nami 
ešte nevymrela. 

Ďakujeme všetkým, ktorí prispeli. Fi-
nančný príspevok bol odovzdaný An-
drejovi a jeho manželke Zuzke.

Beáta Badibangová, zástupkyňa starostu

Silvestrovký puč 2023
dobrovoľná zbierka

Voľby prezidenta Slovenskej republiky

V roku 2023 sa narodilo 28 detí, zomrelo 21 občanov. Počet uzavretých sobášov 20. 
Do obce sa prisťahovalo 28 ľudí. Odsťahovalo sa 41 osôb. 

K 31.12. 2023 malo Strečno 2597 obyvateľov.

Narodení: 

Močolová Lujza     Lanko Oliver     Ďurinová Ema
Beháňová Sofia Bela     Kysela Šimon  
Dorinská Diana     Dubovcová Eliška    

Sinak Samuel     Škripková Ema    
Korduliaková Diana     Martiniak Jakub    

Vavríková Olívia     Tavač Damian     Niník Lucas
Konštiaková Monika     Bátor Filip

Šuhajdová Sofia     Tretiníková Natália
Melová Nina     Majerová Sára     Bosík Leonard    

Hulala Adam     Holubčíková Isabella    
Muráňová Agata     Čuraj Kristián     Poláček Lukáš

Glemba Matúš     Parízek Maxim

Bližšie informácie o voľbách získa-
te na stránke MV SR

 https://www.minv.sk/?p24-info1
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Čo všetko si ľudia prajú a čo neraz tak úprimne i vyprosujú 
svojim najbližším? Zaiste i hodnotu, čo sa volá zdravie. Evan-
jelium nás učí, že toto prianie mali aj ľudia, ktorí sa stretali s 
Ježišom počas jeho verejného účinkovania. Povšimnutia hod-
né je, že túto túžbu mali nielen trpiaci, ale aj tí, ktorí s nimi žili, 
lebo práve vďaka ich láske sa chorí dostali k Ježišovi.

Nedávno sme v nedeľnom evanjeliu počuli, ako Ježiš  uzdra-
vil v Kafarnaume viacerých chorých. Keďže práve k tejto stati 
mám hlbší vzťah, a viacerí veriaci práve v túto nedeľu z rozlič-
ných dôvodov nemohli byť u nás v kostole, rád by som ju pri-
blížil aj prostredníctvom tohto príhovoru. Prežívame pôstne 
obdobie a môže byť tiež námetom, ako ho čím hlbšie prežiť. 

Evanjelium (Mk 1, 29 – 39) približuje, ako Šimonova svokra 
ležala v horúčke. Keď o nej povedali Ježišovi, hneď prejavil 
svoju lásku a moc. Zoberme si, že v tých časoch nemali takú  
možnosť liečenia, ako dnes. Evanjelista píše: „Pristúpil k nej, 
chytil ju za ruku a zodvihol. Horúčka ju ihneď opustila.“ Spomí-
najú sa i ďalšíchorí: „Keď nastal večer a slnko zapadlo, prináša-
li k nemu všetkých chorých a diablami posadnutých. I uzdravil 
mnohých, ktorých trápili rozličné choroby.“ 

V tejto stati je dôležité uvedomiť si ešte jednu dôležitú sku-
točnosť - hovorí aj o hlbokom vnútornom živote Ježiša: „Včas 
ráno, ešte za tmy vstal, vyšiel z domu, utiahol sa na osamelé 
miesto a tam sa modlil.“ Podstatu by sme mohli zhrnúť do 
troch dôležitých slov: uzdravoval, modlil sa a kázal. Cenné je, 
aby sme jednotlivé state evanjelia nielen poznali, ale predo-
všetkým žili. Čo pre nás znamená, uvedomiť si, že i naším po-
slaním je: uzdravovať, modliť sa, kázať. 

Tu by si mohol niekto pomyslieť, ale to predsa nie je mož-
né. Uzdravovať nemôžeme, nemáme Božiu moc, ba nie sme  
všetci lekári. Kázať tiež nemôžeme, lebo nie sme kňazi. Jediné, 
čoho sme schopní, je len sa modliť. A predsa, keď sa hlbšie a 
úprimne zamyslíme, zistíme, že môžeme Ježiša nasledovať vo 
všetkom. 

Pojem uzdravovať v našom prípade treba chápať predo-
všetkým ako milovať. A to môže každý. Ako kňaz sa zvyknem 
pýtať starších a chorých ľudí, čo ich najviac trápi.  Častá odpo-
veď znie: „Najviac ma trápi, že moje deti, alebo moji najbližší, 
málo chodia ku mne, nemajú pre mňa čas.“

Je zaujímavé, že hovoria takto a nie o svojich chorobách.  
Evanjelium nás učí, že milovať znamená, aby náš blízky a vô-
bec každý človek bol pre nás dôležitý. 

Druhé poslanie, modliť sa, môže napĺňať každý. Často sa 
niektorí vyhovárajú, alebo ospravedlňujú si svoje svedomie 
výhovorkou, že nestíhajú, nemajú čas. Tu si treba uvedomiť, 
že nemať čas na Boha a blížneho je niečo vážne. I tu nám dáva 
evanjelium úžasnú odpoveď. Tak povediac ani Ježiš nestíhal, 
veď celý deň vyučoval, uzdravoval. Predsa sú v ňom povzbu-
divé slova: „Včas ráno, ešte za tmy vstal, vyšiel z domu, utiahol 
sa na osamelé miesto a modlil sa.“ 

Aj my ak chceme naplniť túto výzvu, stačí ráno trochu skôr 
vstať. Prežehnať sa, v krátkosti sa aspoň svojimi slovami po-
modliť a vyjadriť v nej, čo nás dnes čaká, s kým budeme žiť, na 
koho chceme v ten deň najviac myslieť, na kom nám najviac 
záleží. Verte, že taký deň je úplne iný, lebo ho začneme nie vo 
svojom, ale v Božom mene. A rovnako aj záver dňa je dobre 
ukončiť podobne. Nie vo svojom, ale v Božom mene. Niektorí 
idete do práce ráno autom, iní peši, alebo autobusom, vlakom. 
Stačí si vtedy povzdychnúť a prihovoriť sa Ježišovi svojimi 
slovami. Podobne večer je dobré opäť sa prihovoriť Ježišovi 
vlastnými slovami, hovoriť o tom, čo sme prežili, za čo chceme 
poďakovať, odprosiť. Tu je dôležité poznamenať, že aj pred-
písané modlitby, ktoré poznáme, sú dôležité. Ale rovnako je 

Žiť pre najcennejšiu hodnotu
vzácna i modlitba svojimi slovami, lebo v nej je niečo krásne, 
osobné.  

A napokon je poslanie kázať. Aj to môže každý z nás. Ako? 
Predovšetkým svojím životom. Tou kázňou, ktorá najviac 
oslovuje druhých, má byť náš opravdivý, príkladný život. 

V týchto dňoch sa ocitám častejšie v nemocnici a som sved-
kom mnohých udalostí. Niektorí ľudia sú nespokojní, pokiaľ 
iní sú pokojní, napriek ťažkostiam, ktoré im život prináša. Ne-
dávno som v čakárni u lekára, keďže nebolo voľné miesto na 
sedenie, dlhšie stál nielen ja, ale i mladá matka s dieťaťom. 
Obdivoval som ju, aká bola pokojná. Pomyslel som si, čo asi 
prežíva, mať dieťa s vážnou diagnózou, nie je ľahké. Pochopil 
som, keď vychádzala von. Zastavila sa pri mne a potichu sa 
mi prihovorila: „Pochválený buď Pán Ježiš Kristus! Pamätám si 
na vás z vašej predchádzajúcej farnosti. V modlitbe sme spojení. 
Držte sa. S pánom Bohom.“ 

V ten deň to bola pre mňa najsilnejšia kázeň, ktorú som síce 
nepočul, ale prežil. Povzdychol som si, o koľko viac by mali 
byť rodičia vďační pánu Bohu, ktoré majú zdravé deti. Veď Sv. 
písmo nás učí: „Čo máš, čo by si nedostal od Boha.?“ Vzápätí 
som si kládol otázku, ako dokáže byť tak vnútorne vyrovna-
ná? Odpoveďou pre mňa je, že zaiste aj vďaka evanjeliu, ktoré 
nielen pozná, ale predovšetkým žije. 

Aj nám, ak máme túžbu žiť ako vnútorne vyrovnaní ľudia,  
je potrebné nielen poznať evanjelium, ale predovšetkým ho 
žiť. Známy je výrok sv. Hieronyma: „Kto nepozná evanjelium, 
nemôže poznať silu a radosť viery, lebo nemôže žiť Krista.“

Spomínali sme, ako Ježiš ukázal svoju moc lásku v Kafar-
naume. Obrazne povedané všetci sme v Kafarnaume, či ako 
chorí, alebo zdraví, ale všetci máme spoločný cieľ, žiť pre ne-
beský Jeruzalem. Kristus svojím utrpením a smrťou na kríži, 
čo si uvedomujeme a prežívame viac počas pôstneho obdo-
bia, každému, kto bude mať záujem dal príklad a vydobyl túto 
možnosť. Silu a odvahu žiť pre najcennejší cieľ, ktorý má več-
nú cenu, vám všetkým prajem a vyprosujem. 

       Mons. Mgr. Michal Keblušek, farár
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  Mlyny a mlynári boli v minulosti 
neodmysliteľnou súčasťou takmer 
každej obce. Patrili k centrálnym 
objektom spoločenského a hospo-
dárskeho života. Ľuďom poskytovali 
obživu v podobe múky, ktorá sa využí-
vala hlavne na výrobu chleba, základu 
stravovania ľudí. Mlynári v spoločnos-
ti zaujímali významné postavenie 
vyplývajúce z dôležitosti remesla, 
ktoré vykonávali. Mlynárstvo je úzko 
späté aj s históriou Strečna. Archivár 
a historik PhDr. Slavko Churý v stati Z 
minulosti obce Strečno za feudalizmu 
píše: „Právo mlyna patrilo k panským 
regálnym (pozn.: výhradné, výsostné 
vlastnícke právo) právam. Zemepáni 
rozhodovali o mlyne a poddaným zo 
Strečna bolo dovolené používať výluč-
ne panské mlyny v dedine, a to až do 
urbárskej regulácie Márie Terézie. V 
roku 1662 hradnému panstvu patrili 
dva mlyny. Jeden z nich na jeden kameň 
pracoval priamo pod hradom. Mlynár 
bol povinný kŕmiť pre panstvo brava a 
slúžiť mu ako remeselník (tesár, kováč) 
pri údržbe a opravách hradu. Na zado-
važovanie mlynských kameňov mu pri-
spievalo panstvo. Druhý mlyn, tiež na 
jeden kameň, ležal v osade Zlatné. Mly-
nár od neho odvádzal 10 kubulov (me-
ríc) miešaného obilia (merica mala ako 
miera na sypaniny obsah asi 60 litrov). 
Kŕmil pre panstvo ošípanú a pomáhal 
pri rozličných prácach na miestnej píle. 
Medzi jeho povinnosti patrili remesel-
nícke práce okolo kaštieľa v Tepličke 
nad Váhom. V tomto mlyne mleli svoje 
obilie obyvatelia z Gbelian. Mlyn pod 
hradom pracoval i v roku 1727, mly-
nár ročne platil 5 zlatých, pravda, aj 
teraz ho zaťažovali remeselnícke práce 
okolo panských budov. V osade Zlatné 
pracoval mlyn vybudovaný už dávnej-
šie. Mlynár za prenájom ročne platil 
10 zlatých a kŕmil pre panstvo brava. 
Fungovala tu i vodná píla. Piliarom 
bol mlynár, ktorý sa staral o potrebné 
opravy.“   

  Barón Leopold Popper v roku 1868 
odkúpil od Esterháziovcov panstvo 
Bytča – Strečno. Tieto majetky kúpil 
hlavne kvôli ťažbe dreva. Bol to veľ-
mi bohatý človek, ktorý mal majetok 
po celej Európe (v Hamburgu, Ter-
ste, v Odese...). Po jeho smrti panstvo 
Strečno zdedil jeho syn Armin. Ba-
rón Popper sa kúpou strečnianskeho 
panstva v roku 1868 stal majiteľom 
aj mlynov v Strečnianskej doline a 
na Zlatnom. Oba mlyny ponúkol do 
prenájmu malým živnostníkom. Kon-
com 19. storočia si Ondrej Hanuljak 
z Terchovej, vzal do prenájmu mlyn v 
Strečnianskej doline. Už v roku 1885 
je evidovaný v zozname uhorských 
mlynárov – živnostníkov, ako mlynár  
v Strečne. Mlynár Ondrej Hanuljak 
zomrel 21.03.1887 ako 56 ročný. Mlyn 
po ňom prevzal a od Popperovcov 
odkúpil do súkromného vlastníctva 
jeho syn Jozef, ktorý sa narodil v roku 
1858 v Terchovej. Okrem mlyna sa 
Jozef Hanuljak stal majiteľom priľah-
lej Hornej záhrady s časťou pozemku 
pozdĺž cesty pri Močidle, časti dol-
nej panskej záhrady, role na Letníku, 
polí na Korčekovej, Palienkovom a 
na Kamennom, časti hôr, aj hole nad 
Stránskym. V roku 1883 sa v Streč-
ne oženil so Strečniankou Máriou 
Jantoškovou Vencelík (*1863). Mali 
spolu štyri dcéry, z ktorých prežila 
len Žofia (*1888), vydatá Beháňová a 
syna Štefana (1885-1956), ktorý po 
smrti otca Jozefa prevzal mlynárske 
žezlo. S rozvojom kapitalizmu mala 
na vývoj remesiel veľký vplyv veľko-
výroba. Spôsobila stagnáciu a zánik 
niektorých druhov malovýroby, akým 
bolo aj mlynárstvo. Mlynár Štefan Ha-
nuljak sa začal postupne zadlžovať. V 

dvadsiatych rokoch 20. storočia bola 
jeho situácia taká zlá, že sa mlyn v 
roku 1924 pokúšal predať. Ponúkal 
ho aj formou inzerátov uverejnených 
v novinách Mlynárske listy, ktoré odo-
beral. O staručký mlyn a staré, zanika-
júce remeslo však nebol záujem. Na 
mlyne a nehnuteľnom majetku, čo k 
nemu patril, bola exekúcia a bol za-
plombovaný. Jeho osobnou tragédiou 
bola aj skutočnosť, že mu pri pôrode 
umrela manželka Žofia, rod. Oberto-
vá - „Spod lipy“, nar. 29.08.1889, dcéra 
Pavla Obertu a Anny, rod. Beháňovej. 
Na problémy zostal sám so siedmimi 
deťmi. Až s finančnou pomocou svo-
jej druhej manželky Žofie Čadeckej, 
rod. Malíkovej, nar. 12.05.1889, dlhy 
splatil a  pokračoval vo svojom re-
mesle. Druhá žena mlynára Štefana 
Hanuljaka bola tiež vdova. Bola vy-
datá za Gustáva Čadeckého, ktorý bol 
vojak Československej légie v Rusku 
a pri návrate z bojov v Rusku zomrel 
19. marca 1919 na týfus v nemocnici 
v Novonikolajevsku (Novosibirsk) v 
Tomskej gubernii, kde je na vojen-
skom cintoríne pochovaný. Ovdovelá, 
veľmi šikovná a pracovitá Žofia cho-
dila pracovať do Čiech, okrem toho 
šila ženám v dedine šorce, vyšívala 
ozdobné obruby odevov a obliečok a 
z našetrených peňazí pomohla svojmu 
druhému manželovi Štefanovi Hanul-
jakovi vymaniť sa z exekúcie.

  V mlyne v Strečnianskej doline 
mleli svoju úrodu prevažne domáci 
obyvatelia. Bolo to pre nich výhodné, 
pretože ušetrili náklady na dopravu. 
Keď išli do mlyna mlieť, hovorili, že 
idú do mlyna či do Hanuljakov, ale 
viac hovorili, že idú do Minarich. Tak 
bolo v Strečne zvykom. Stredoveká 

Mlyny a mlynári v Strečne
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Z našej knižnice
V našej knižnici aj v roku 2024 radi privítame našich 

čitateľov a tiež nových návštevníkov, priaznivcov litera-
túry, počas návštevných hodín pre verejnosť:

Pondelok:  13,00 – 17,00 hod.
Utorok:        9,00 – 13,00 hod.
Streda:      13,00 – 17,00 hod.
Štvrtok:       9,00 – 13,00 hod.
Piatok:      13,00 – 17,00 hod.

Zápisné za rok 2024:
Dieťa základnej školy:      0,50 €
Študent:                             0,70 €
Dospelý:                            1,00 €
Dôchodca:                         0,00 €

Naši čitatelia si môžu vyberať z bohatej ponuky beletrie
 a náučnej literatúry pre dospelých aj detských čitateľov 
a časopisov v príjemnom vynovenom prostredí knižnice.

V dňoch 4.3. – 10.3.2024 bude v knižnici prebiehať 
„Týždeň slovenských knižníc“

Počas tohto týždňa sa môžete zaregistrovať do našej 
knižnice bezplatne a tiež vrátiť zabudnuté vypožičané 

knižky bez úhrady upomienky.
                    Vaša knihovníčka
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drevená stavba, v ktorej bol umiestne-
ný mlyn, stála v Strečnianskej doline 
povyše starej horárne, ktorá už dnes 
neexistuje a pod Hornou panskou zá-
hradou. Dnes môžeme čitateľom toto 
miesto priblížiť tak, že mlyn stál na ľa-
vej strane cesty pod  novou horárňou, 
resp. pod domom Bednárovcov, opro-
ti domu Hanuljakovcov. Nie je známe, 
kedy bola drevenica mlyna postavená, 
ale aj napriek tomu, že bola nesmier-
ne stará, bola vždy v stave obývateľ-
nosti. Bolo to preto, že mlynár ovláda-
júci aj prácu s drevom, mal na starosti 
aj jej pravidelnú údržbu. Bola pokrytá 
šindľom, ktorý vedeli mlynári odjak-
živa vyrábať a pracovať s ním, takže 
do mlyna nikdy nezatekalo. Oproti 
mlynu za cestou patrila k mlynu ďal-
šia záhrada, kde mal mlynár humno a 
samostatne stojacu pivnicu. Maštale 
pre ustajnenie dobytka stáli za mly-
nom. Interiér budovy mlyna tvorili 
tri miestnosti: izba, kde žila mlynáro-
va rodina, komora slúžiaca na spanie 
detí a miestnosť, kde bol umiestnený 
mlyn, čiže mlynica. Do domu sa vstu-
povalo priamo do mlynice a z tej sa 
vchádzalo do obytného priestoru a 
do hornej mlynice v podkroví. Samot-
ný mlyn tvorili dva okrúhle kamene s 
priemerom približne jeden meter. Tie 
vzájomným trením premenili obilie na 
múku. Do pohybu ich uvádzalo vodné 
mlynské koleso s priemerom približ-
ne dva metre. Prevod zabezpečovali 
remenice a remene umiestnené na osi 
vodného kolesa. Náhon vody viedol 
odrazením horského potoka Streč-
nianky umelo vytvoreným korytom 
v dĺžke asi tristo metrov cez vyššie 
položenú Hornú záhradu. Takže mlyn 
mal „stálu vodu“, ako vtedy hovorili 
mlynári. Voda na koleso bola usmer-
nená dreveným žľabom. Obilie určené 
k zomletiu sa nasypalo do zásobníka, 
ktorý bol zaistený šuberom (v Strečne 
nazývaný aj šiber). Šuber bol regulátor 
dávkovania obilia. Zaisťoval množstvo 
obilia, ktoré išlo medzi kamene. Podľa 
toho, aký druh múky mal byť vyrobe-
ný, si mlynár vybral druh sita, cez kto-
ré sa preosievala zomletá múka a šu-
berom nastavil množstvo obilia. Čím 
jemnejšiu múku chcel zomlieť, tým 
menšie množstvo obilia muselo pre-
chádzať šuberom. Pri mletí sa zrno 
v prvom rade muselo zbaviť vrchnej 
šupky (obalu zrna). Kamene zrno na-
hrubo premleli a zbavili šupiek, ktoré 
vyvial ventilátor. Tento odpad sa volal 
klč a kŕmili ním dobytok. Nič nevyšlo 
nazmar. Takto upravené obilie sa zno-
va sypalo do násypníkov a znova sa 
mlelo. Proces sa opakoval aj viackrát 
podľa toho, aká mala byť múka. Vý-

robkami mlynára Štefana Hanuljaka 
boli múka, krúpy a šrot. Mlyn v Streč-
ne bol v prevádzke do roka 1950. Po 
znárodnení a zrušení živnostníkov bol 
mlyn zaplombovaný. Nedá sa povedať, 
že si tento mlyn po roku 1950 už vô-
bec „nezaklepkal“. Mlynár vedel, ako 
odistiť plombu. Keď bolo treba, zo-
mlel obilie tajne v noci. Mlynár Štefan 
Hanuljak mlel múku takmer do svojej 
smrti. Zomrel v roku 1956 na násled-
ky vnútorných zranení, keď ho privalil 
prevrátený voz. Krátko po jeho smrti 
bola budova mlyna rozobraná. Tento 
veľmi starý objekt sa našťastie ucho-
val na veľmi kvalitne zhotovených fo-
tografiách.  

  Druhý vodný mlyn bol v osade Zlat-
né. Koncom 19. storočia ho vlastnil 
mlynár Ján Benko. Bol bezdetný, a tak 
mlyn postúpil Štefanovi Suchárovi zo 
Strečna. Ďalším majiteľom mlyna bol 
Adam Repáň z Terchovej. Ten ho v 
roku 1934 predal Tobiášovi Maláčovi. 
Budova tohto mlyna bola tiež dedin-
ská drevenica a mlyn mal ten istý sys-
tém mletia ako mlyn v Strečnianskej 
doline. Vodným zdrojom na jeho po-
hon bola riečka Stráňavka. Tobiáš Ma-
láč však postavil murovanú budovu 
mlyna a v starej, drevenej budove zo-
stal bývať s rodinou. Svoj vodný mlyn 
vybavil vodno-elektrickým pohonom. 
Princíp spočíval v tom, že z vodného 
kolesa išiel prevod na dynamo, čiže 
generátor na výrobu jednosmerného 
prúdu, ktoré vyrábalo elektrickú ener-
giu. Tá poháňala mlyn. Dnes by sme 
tento systém nazvali malou vodnou 
elektrárňou. Múku mleli valcovým 
mlynom. Kovové valce nahradili staré 
mlynské kamene. Prácu v mlyne na 
Zlatnom tiež zastavilo znárodnenie. 

Na snímke: Mlyn v Strečnianskej doline a 
mlynár Štefan Hanuljak

   Za priateľmi vo Francúzsku 
Nie originálny titulok, pretože infor-

moval o našich kontaktoch i spred viac 
ako tridsiatich rokoch na stránkach 
Hlásnika takmer pravidelne. Bola to 
príležitosť, ktorú sme využili, z môjho 
pohľadu, v tom čase veľmi odvážne a 
nadčasovo, ale predovšetkým s víziou. 
Výmenné pobyty detí a rodín sa kona-
li každoročne s 2100 km vzdialeným 
partnerom až do čias, keď sa začali 
využívať i iné možnosti spoznávania 
dovtedy nepoznaného sveta. 

Vzťahy sa však neprerušili a stále 
môžeme hovoriť o pretrvávajúcom 
priateľstve, už súkromných návšte-
vách, či iných kontaktoch. I s potenciá-
lom do budúcna.

Nostalgia za vtedajšími krásnymi 
časmi a túžba ešte raz navštíviť pria-
teľov v bretónskom Saint Pol de Léon 
či okolitých mestečkách a sprítomniť 
si zážitky u mňa pretrvávala dlhší 
čas. Plánovali sme to, až sme sa v sep-
tembri 2023 vybrali. Vtedajší staros-
ta Alfonz Klocáň, ktorý kontakty cez 
francúzskych partizánov  v roku 1992 
nadviazal, Vlado Melo, člen výboru 
Klubu francúzskych priateľov (KPF) 
a ja ako predseda KPF. KPF bola orga-
nizácia, ktorá následne vznikla a za-
bezpečovala výmenné pobyty a všet-
ky, napr. i humanitárne iniciatívy pre 
Slovensko v spolupráci s partnerskou 
organizáciou AHLSEE (Združenie 
dobrovoľníkov pre pomoc východnej 
Európe). 

Cestovali sme všetci i s manželka-
mi. Cestu sme zvolili, i vzhľadom na 
náš vek, nenáročnejšiu. Lietadlom do 
Nantes a odtiaľ 300 km autom bolo 
oveľa komfortnejších ako niekdajšie 
autobusové 48-hodinové zájazdy. I 
ubytovanie sme riešili samostatne cez 
Booking prenájmom domu v neďale-
kom Carantecu.

Naším plánom bolo navštíviť part-
nerské rodiny a oživiť si spomien-
ky. Yan Mélenec – Alfonzova „rodina“, 
ktorého pozná asi každý v Strečne, 
pretože bol vedúcou osobou, iniciátor 
všetkých aktivít a chodil i chodí k nám 
i viackrát do roka, nás prijal v svojom 
dome v Santecu s manželkou Téte ako 
prvý. Bolo to také ako sme to poznali 
vždy– spontánne a rodinné. 

Rodinou Melovcov boli a sú Madekov-
ci. Ivan a Joëlle, aj keď sa medzičasom 
rozišli, nás spolu uvítali v Ivanovom 
dome o deň nato. Všetci sme si boli ve-
domí dlhodobo zlého Ivanovho zdra-
votného stavu a možno i to bol jeden 
z podnetov uskutočniť a neodkladať 
našu cestu do Francúzska. Ivan - veľký 

priateľ Strečna a Slovenska, bol tu tiež 
niekoľkokrát a veľmi sa na nás tešil. 
Už o pár dní sme zistili, že sme využili 
doslova poslednú možnosť. Na druhý 
deň išiel do nemocnice a desať dní po 
našom príchode domov zomrel...  

Joëlle, ktorá bola poslankyňou zastu-
piteľstva viac volebných období, nám 
na ďalší deň zabezpečila návštevu a 
prijatie na radnici, kde sme boli pravi-
delne oficiálne prijímaní zástupcami 
mesta pri návštevách ako delegácie. 
Odtiaľ sme išli k nej na obed. I my sme 
sa presvedčili o tom, čo Melovci dávno 
vedeli, že Joëlle je vynikajúca kuchár-
ka a mohli sme si pochutnať na bre-
tónskych špecialitách.

Vzťahy Strečna s Francúzkom boli 
založené na kontinuite priateľstva v 
mierových časoch. Manželka kapitá-
na francúzskych partizánov Georgesa 
de Lannuriena – Mme de Lannurien 
iniciatívu Strečna po nežnej revolúcii 
uvítala a cez svojho lekára, ktorý bol 
tiež lekárom jej nebohého manžela, dr. 
Yana Méleneca, naše vzájomné vzťahy 
rozvinula do nezvyčajných rozmerov. 
I s podporou miestnych samospráv v 
Rosscoffe a predovšetkým v Saint Pol 
de Léon, kde bol dlhoročným staros-
tom Adrien Kervella. Obaja navštívili 
i Strečno, pani Lannurien dokonca 
viackrát. Naše vzťahy neboli iba ofici-
álne, ale možno hovoriť o úprimnom 
a hlbokom priateľstve, pretože sme si 
ich veľmi vážili a naše stretnutia boli 
zakaždým plné emócií. Keďže medzi-
časom zomreli, išli sme si po obede 
ich pamiatku uctiť na cintoríny v Ros-
scoffe a Saint Pol.

Poobede v našom dome Janka, Vier-
ka a Zdenka pripravili halušky z ingre-
diencií, ktoré sme si priniesli z domu. 
Prišiel Yan s Téte a urobili sme si slo-
venský večer. Ivan a Joëlle pozvanie 
prijať nemohli, ale Ivan veľmi chcel, 
aby sme mu halušky poslali. Mal ich 
vždy rád, i teraz mu vraj veľmi chutili.

Rodina Grallovcov je rodinou Albrech-
tovcov. René a Catherine však odchá-
dzali práve karavanom na dovolenku, 
tak nás prijali iba na posedenie do ich 
domu pri káve a zákusku. Krátke ale 
milé stretnutie však bude mať zrejme 
pokračovanie, pretože chcú v tomto 
roku prísť karavanom i k nám.

Zvlášť milým prekvapením pre nás 
bolo však pozvanie na večeru od ich 
dcéry Lénaig. Lénaig patrí medzi prvé 
francúzske deti, ku ktorým prišli naše 
deti. A samozrejme bola viackrát i 
u nás a má na Strečno veľmi vrúcne 
spomienky. Presvedčili sme sa o tom 

všetci. Má už rodinu, ktorej všetci čle-
novia vedia ako vníma naše a možno 
povedať nie niekdajšie priateľstvo. 
Keď sme prezerali albumy, pamätní-
ky iba s fotografiami a venovaniami 
od kamarátov, ktorých jej dal vzťah  s 
našimi deťmi, boli sme milo dojatí. S 
mnohými je ešte stále vďaka súčas-
ným komunikačným možnostiam a 
sociálnym sieťam v kontakte. 

Nášmu pobytu prialo aj nezvyčajne 
teplé počasie a na prekvapenie sa dalo 
v tomto čase i kúpať v mori. To sme 
i využili na pláži v Carantecu. K ne-
zabudnuteľným zážitkom rozhodne 
patrí neďaleký národný park – ružové 
pobrežné bralá (Côté de Granit Rosé), 
ktorý sme navštívili spolu s dr. Méle-
necom.

Po ceste domov sme sa ešte zasta-
vili asi na najznámejšej turistickej 
atrakcii severozápadného Francúzska 
– svetoznámej katedrále Mont Saint 
Michel.

Tento, možno pre niekoho onesko-
rený, report z cesty do Francúzska je 
však aktuálny. Pretože sme mali mož-
nosť presvedčiť sa, že to, čo sme za-
čali, určite i s obavami, sme zvládli so 
cťou, má to stále svoj zmysel a poten-
ciál prinášať ovocie. Presvedčili sme 
sa o tom v rodinách ale predovšetkým 
u detí. Nielen Lénaig, Yanova dcéra 
Axelle, ktorú v neďalekom Morlaix 
odskočili navštíviť Alfonz s Jankou, 
i synovia Ivana prejavili svoj blízky 
vzťah k nám. Určite i ďalší, ktorí majú 
stály a neprerušený vzťah s mnohý-
mi v Strečne. A verím, že i iní v Saint 
Pol de Léon a blízkom okolí, kde stále 

Samozrejme, aj mlynár Tobiáš Maláč 
vedel, ako aj ďalej zomlieť múku ľu-
ďom z okolia. Jeho rodinu to však už 
určite nemohlo uživiť. S manželkou 
vychovávali adoptívnu dcéru Martu, 
ktorá v tej dobe študovala na gymná-
ziu. Rodina Maláčovcov sa odsťahova-
la do Považskej Bystrice. Dcéra Marta 
vyštudovala medicínu a stala sa z nej 
lekárka. Zatvorené budovy mlyna na 
Zlatnom chátrali až do osemdesiatych 
rokov 20. storočia, keď si ich odkúpila 
rodina Pavla Ďurča, rodáka zo Streč-
na. Dlhodobo ľuďmi opustená pôvod-
ná drevená budova mlyna však bola 
už tak veľmi schátraná, že sa nedala 
zachrániť. Na jej mieste vyrástla nová 
drevenica.                                AM-

16.3. sobota  Marhat (Pieštany)
14.4.	nedeľa		 Rycierova	hora	(Vychylovka)
5.5.	 nedeľa		 Výstup	na	Javorinu	–	Polom
18.5.	sobota	 	 Praha	–	Prčice
8.6.	 sobota	 	 6.	Strečnianska	mašla
14.7.	nedeľa		 Sina	(Demánovska	dolina)
11.8.	nedeľa		 Pilsko	(Oravske	Vesele)
26.8.-1.9.		Pohorie	Prenj	(Mostar,	Bosna	a	Hercegovina)
15.9.	nedeľa		 Šiprúň	(Ružomberok)
28.9.	sobota	 	 13.	Náučný	chodník	+	guľáš
13.10.	nedeľa	 Babky	(Západne	Tatry)
26.10.	sobota	 13.	Nočná	Javorina
28.12.	sobota	 Grúň

Plán	turistických	akcií	
KST	Uhlík	na	rok	2024
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žijú a s ktorými sme prežívali krásne 
chvíle, sú otvorení rozširovaniu pria-
teľstiev. Na začiatku nového roku toto 
konštatovanie môže byť impulz a v 
prípade správneho rozhodnutia zrej-
me šanca pre školy, občianske spolky,  
združenia i jednotlivcov. Aby stále pla-
tilo „Strečno, malý francúzsky ostrov v 
srdci Európy“.

             Ing. Pavol Albrecht

Vážení rodičia a priatelia našej základnej školy,

aj tento rok sa na Vás obraciame s prosbou o poukázanie 2% 
Vami zaplatenej dane. Táto čiastka, v prípade, že ju nikomu 
nepoukážete, ide do štátneho rozpočtu. Týmto spôsobom mô-
žete podporiť našu školu a napomôcť zlepšeniu hmotných pod-
mienok pre vyučovanie Vašich detí. Získané prostriedky použi-

jeme na modernizáciu výučby v našej základnej škole.

2% zo zaplatenej dane získavame prostredníctvom Nadácie 
Spoločne pre región, čo nám šetrí veľké množstvo administra-
tívnej práce. Nadácia Spoločne pre región nám poukázané fi-
nancie vždy v plnej výške posiela na náš sponzorský účet. Bliž-
šie informácie o postupe darovania 2% z dane nájdete na našej 

internetovej stránke (www.zsstrecno.sk).

Vopred Vám preto ďakujeme za podporu našej školy a Vašich detí.
Mgr. Matúš Čička, riaditeľ ZŠ SNP Strečno

2%2% Z DANE Z DANE

Milí členovia nášho klubu ZO JDS, 
chcela by som Vás týmto srdečne po-
zdraviť a popriať vám veľa zdravia a 
rodinnej pohody.

Dňa 23.1.2024 sme sa zúčastnili v 
počte 25 členov ZO JDS Strečno zim-
nej výstavy Ľadové sochy na Hrebien-
ku. U nás v Strečne pršalo, v Tatrách 
padal sneh a na Hrebienku nám svie-
tilo slniečko. Počasie nám prialo a naši 
členovia si to veľmi chválili. Tatry nám 
odkryli svoje štíty a úžasné výhľady 
nás pohladili na duši. Na Rainerovú 
chatu /útulňu/sme sa tentoraz nedo-
stali kvôli uzávere chodníka, ale naši 
dvaja členovia sa predsa vybrali chod-
níkom cez Bilíkovú chatu.

Na Štrbskom plese sme si niektorí 
pozreli lyžiarske mostíky a rozhľad-
ňu. Všetci boli šťastný a nabitý ener-
giou z pekného výletu. Boli sme super 
kolektív a veselo bolo aj vo vlaku.

Dňa 1.2.2024 sa konala výročná 
členská schôdza. Zúčastnilo sa nás 83 
z počtu členov 93. Schôdza prebiehala 
s fašiangovým posedením, s tradičný-
mi šiškami a samozrejme dobým rez-
ňom a zemiakovým šalátom. Spevácka 
skupina Jesienka nám svojimi piesňa-
mi a hudbou spríjemnila posedenie.  
Týmto sa chcem poďakovať mojím 
členkám výboru a ostatným čo nám 
pomáhali s prípravou schôdze.

Dúfam, že sa už čoskoro uvidíme na 
niektorom našom ďalšom podujatí.

  Predsedníčka ZO JDS
    KG

   Zimné aktivity ZO JDS

   Z našej základnej školy

Šarkaniáda

Strom komplimentov
Deň komplimentov sme si pripome-

nuli hravou a kontaktnou aktivitou. 
Počas troch dní sme zbierali kompli-
menty od všetkých v našej škole, tie 
sme potom vystavili na Strome kom-
plimentov. Nástenka bola zo všetkých 
najnavštevovanejšou na škole, deti i 
zamestnanci školy so záujmom čítali 
komplimenty každú prestávku. Teší-
me sa na budúci rok.

Novoročná pošta
Školský parlament vyhlásil v novom 

roku aktivitu pod názvom Novoroč-
ná pošta. Prostredníctvom nej majú 
všetci možnosť odpovedať na listy z 
decembrovej Vianočnej pošty.

Olympiáda v anglickom 
jazyku – okresné kolo

17.1.2024 sa žiaci našej školy zú-
častnili na okresnom kole Olympiády 
v anglickom jazyku. Konalo sa v Žili-
ne na Základnej škole, Martinská 20. 
Našu školu reprezentovali Emma Ta-
rabová (7. ročník) a Sofia Obertová 
(8. ročník), ako víťazi školského kola. 
Svoje vedomosti si preverili v teste z 
gramatiky a slovnej zásoby, ako aj v 
posluchovom cvičení. Zaťažkávajúcou 
skúškou bola rozhodne ústna časť, 
kde museli preukázať svoju výrečnosť 
v cudzom jazyku a schopnosť pohoto-

vo reagovať v dialógu s rodeným ho-
voriacim. Obom dievčatám patrí veľ-
ká pochvala za ich výkon, odhodlanie 
a skvelú reprezentáciu školy aj seba 
samých. 

Ekonomická olympiáda
Inštitút ekonomických a spoločen-

ských analýz uskutočnil celosloven-
skú súťaž z ekonómie a financií pre 
základné školy – Ekonomickú olym-
piádu. Naši štyria žiaci z 9. ročníka sa 
prihlásili a dňa 25.1.2024 si porovnali 
na školskom kole ekonomickej olym-
piády svoje vedomosti z ekonómie a 
financií so svojimi rovesníkmi z celé-
ho Slovenska. V školských kolách sa 
otestovalo 6193 žiakov z 218 škôl z 
celého Slovenska.

Projekt Deti a architektúra
Žiaci 8. a 9. ročníka absolvovali pro-

jekt DETI A ARCHITEKTÚRA. Cieľom 
projektu je naučiť deti vnímať archi-
tektúru a podnecovať u žiakov záujem 
o architektúru a životné prostredie, v 
ktorom žijeme. Žiaci mali za úlohu na-
maľovať výtvarnú prácu na tému „Ze-
lená mestská štvrť“.

Školský ples
V tomto školskom roku sme orga-

nizovali už 13. školský ples, ktorý sa 
uskutočnil 3.2.2024. Chceme veľmi 
pekne poďakovať všetkým, ktorí sa 
pričinili o prípravu a priebeh jediného 
plesu v našej obci. Žilinské mažoretky 
DIANA nádherne otvorili večer plný 
zábavy, tanca, dobrého jedla a skve-
lej pohody. O program sa postarali 
naše žiačky z 2.triedy, ktoré tancova-
li, spievali s hudobným doprovodom 
Šarlotky Tavačovej. Eliška Magočová 
zo 6. triedy svojím pôvabným tancom 
naladila všetkých tanečníkov v sále. 
Pán učiteľ Jankovič sprevádzal na kla-
víri spievajúce dievčatá zo 4. triedy a 

Viki Buchtovú zo 7. triedy. O dokonalý 
záver programu sa postarali žiaci z 8. 
ročníka svojím energickým tancom. 
Ďakujeme všetkým, ktorí podporili 
náš benefičný ples finančne či cenou 
do tomboly. Výťažok z plesu bude po-
užitý na dobudovanie školskej čitár-
ne, ktorá uzrie svetlo sveta už v tomto 
školskom roku. Držte nám palce.

Karnevalový deň
Február je zábavný mesiac. Školský 

parlament si pripravil v Karnevalo-
vý deň uvítaciu skupinu, ktorú tvo-
rili karnevalové masky. Tá ráno pri 
príchode do školy ponúkla každého 
sladkou drobnosťou. Okolo  nich pre-
šlo množstvo krásnych a originálnych 
masiek. Žiaci sa chvíľku učili, a potom 
si užili vystúpenie klauna Adyna v kul-
túrnom dome, ktoré zabezpečovala 
Rada rodičov, výborne do zábavy hral 
DJ M. Horváth. Ďakujeme!

Hviezdoslavov Kubín 2024
Na Slovensku sa táto recitačná súťaž 

,,dožíva“ úctyhodných sedemdesiatich 
rokov. Aj my sme tradične oslávili toto 
okrúhle výročie školským kolom pre 
žiakov 2. stupňa dňa 9.2. 2024. Žiaci 
si pripravili mnoho poézie, ale i prózu 
na prednes, celkom ich súťažilo 36.

Umiestnenie žiakov 5. – 9. ročníka:
Kategória 5. – 6. ročník, poézia: 

1. miesto - neudelené
2. miesto- Ella Antónia Mahútová  (5.B)

3. miesto - Matej Špalek (5.B) 
a Kateryna Lavrynovych (5.A). 

Mimoriadna cena za originálny 
prednes  - Dávid Králik (6. tr.)

Kategória 5. – 6. ročník, próza: 
1. miesto - neudelené 

2. miesto - Viktória Kubičková (5.A) 
3. miesto - Sára Klocáňová (5.B) 

a Eliška Magočová (6. tr.)

Kategória 7. – 9. ročník, poézia: 
1. miesto - neudelené 

2. miesto - Sára Pratáková (9. tr.) 
3. miesto - Peter Kováč (8. tr.) 

a Vivien Melová (9. tr.)

Kategória 7. – 9. ročník, próza: 
1. miesto - Simona Mazúrová

2. miesto - Jakub Kubička (8. tr.) 
3. miesto - Alexandra Pialová, (7. tr.)

Simonka Mazúrová je postupujúcou 
recitátorkou vo svojej kategórii do 
Okresného kola v Žiline, ktoré sa bude 
konať 6. marca 2024.
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   Z našej základnej školy
Aj 13 žiakov z 1. stupňa recitovalo 

v školskom kole, ktoré prebehlo dňa 
13.2.2024. 

Umiestnenie žiakov 2. – 4. ročníka:
Poézia:

1. miesto – Ella Kontšeková (4. tr.)
2. miesto – Jakub Sinak (2. tr.)

3. miesto – Ema Verešová, 
Olívia Koňárová (3. tr.)

Próza: 
1. miesto – Dávid Dubovský (4. tr.)
2. miesto – Dária Gašperová (3. tr.)
3. miesto – Sofia Magočová (3. tr.)

Beseda so vzácnym hosťom, 
profesorom 

Jánom Košturiakom 
V našej základnej škole sme mali veľ-

mi zaujímavé a inšpiratívne stretnutie 
s pánom profesorom Jánom Košturia-
kom, ktorý býva v dedinke smerom cez 
Váh oproti Strečnu, teda vo Varíne. V 
pondelok 12. 2. 2024 sa našim ôsma-
kom a deviatakom pútavým spôsobom 
prihovoril náš hosť na tému: O podnika-
ní, inováciách a využívaní svojho talen-
tu v živote. Ján Košturiak je preziden-
tom a spoluzakladateľom spoločnosti 
Fraunhofer IPA Slovakia, venuje sa po-
radenstvu a koučingu v oblasti inovácií, 
strategického manažmentu, organizácií 
podniku a priemyselného inžinierstva. 
Ján Košturiak sa dlhodobo podieľal a 
spolupracoval pri rôznorodých inová-
ciách s regionálnymi i nadnárodnými 
firmami (napr. VW, Mercedes, Siemens 
a pod.). Stál pri zrode Podnikateľskej 
univerzity, ktorá je rozvojovým pro-
jektom pre podnikateľov, lídrov a top 
manažérov. Táto vzdelávacia inštitúcia 
je smerovaná pre nový svet podnikania, 
postavená na praktických znalostiach, 
inováciách a hodnotách. Pán Košturiak 
okrem iného napísal veľké množstvo 

zaujímavých kníh a je účastný projek-
tu komunity Dobrý pastier v Kláštore 
pod Znievom, ktorá je zameraná pre-
dovšetkým na pomoc ľuďom z okraja 
spoločnosti pri návrate do bežného 
života.

Ján Košturiak sa venoval našim žia-
kom z 8. a 9. triedy dve hodiny (čo si 
zaslúži pochvalu, pretože len pred ne-
celými dvoma dňami sa vrátil z Afriky) 
a poodhalil im zaujímavý priesečník 
medzi poznaním svojho vlastného ta-
lentu, jeho rozvíjaním a podnikaním. 
Samotné podnikanie on vníma ako 
spôsob napĺňania svojho talentu v 
osobnom živote a vo svete v prospech 
seba a druhých. Vysvetlil našim žia-
kom, že podnikať znamená použiť 
svoj talent na pozitívne a kreatívne 
pretvorenie svojho života a svojho 
okolia. Naši žiaci mali možnosť očami 
skúseného inovátora, priemyselného 
inžiniera, podnikateľa, spisovateľa a 
kouča trošku nazrieť do problemati-

ky rýchlo meniaceho sa sveta v oblasti 
inovácií, technológií, informácií, ako aj 
do problematiky robotizácie priemys-
lu a výroby, umelej inteligencie. Hovo-
ril o mnohých príležitostiach v týchto 
oblastiach, ale aj o riziku straty práce 
v rôznych odvetviach (zďaleka nie len 
priemyselných) a o niektorých hroz-
bách umelej inteligencie. Beseda bola 
veľmi inšpiratívna na rôznych úrov-
niach a pevne veríme, že jej obsah naši 
žiaci zužitkujú a bude im na prospech v 
ich životoch. Po dvojhodinovej besede 
pán Košturiak ochotne súhlasil, že naši 
dvaja žiaci zo školského časopisu Hugo 
s ním urobia krátky rozhovor, ktorý 
po redakčnom spracovaní bude pub-
likovaný. Za redakčnú radu školského 
časopisu (redakčná rada funguje ako 
krúžok pod vedením pani učiteľky Eri-
ky Trnovcovej) s pánom profesorom 
novinársky viedla rozhovor dvojica 
Alexandra Pialová zo 7. triedy a Jakub 
Kubička z 8. triedy.

   Z našej materskej školy

FAŠIANGOVÉ TRADÍCIE
Keď sa spomenú fašiangy, každému 

z nás sa vybavia pestrofarebné masky, 
karneval a fašiangový sprievod. Aj ten-
to rok, presne 1.2. a 2.2.2024 sme sa 
ponorili do tradície fašiangov. 

Celá škôlka sa opäť ocitla v rozpráv-
kovom svete plných prekrásnych ma-
siek. Bola to veľká slávnosť, na kto-
rej sa tancovalo, súťažilo a hodovalo. 
Masky boli rôzne, niektoré aj ručne vy-
robené. Bol to pekne prežitý deň, ktorý 
sa niesol v radosti, smiechu a nekoneč-
nej zábave.

Na druhý deň nás čakal fašiangový 
sprievod po dedine. Keďže nám poča-
sie prialo, tak sme sa mohli vybrať na-
šou dedinou. Deti sa veľmi tešili, že na-
vštívia svojich starých rodičov, rodičov 
alebo známych. Medzi najobľúbenejšie 
fašiangové jedlá patria šišky, a tie na 
nás aj čakali. Veľmi nás potešilo, keď 
nás starí rodičia, ale aj rodičia privítali 
voňavými šiškami a teplým čajom. 

Chceme sa poďakovať tým, ktorí si 
našli na nás čas. Celá dedina sa ozývala 
hudbou, spevom a tancom. Už teraz sa 
tešíme na ďalší rok.

    Za kolektív MŠ, Mgr. Miroslava Melová

Sme vďační za všetko, čo nám pán 
profesor Ján Košturiak počas tohto 
podnetne stráveného času odovzdal.

Profesijná orientácia 
v 8. ročníku 

13. 2. 2024 žiaci ôsmeho ročníka 
absolvovali testy profesijnej orientá-
cie. Cieľom profesijnej orientácie je 
poradenstvo žiakom základných škôl 
a ich rodičom, ktoré je zamerané na 
informovanosť o možnostiach štúdia 

na stredných školách.
Žiaci písali testy pod vedením pracov-

níčok Súkromného centra poraden-
stva a prevencie v Strečne. Stretnutia 
budú dve, na prvom stretnutí vypra-
covávali testy schopností a záujmov a 
na druhom, v apríli, prebehnú indivi-
duálne pohovory žiakov a zákonných 
zástupcov. Na základe vyhodnotených 
testov im bude odporúčaný typ ško-
ly a odbory, na ktorých by mohli po 
skončení základnej školy študovať. 

Sladký Valentín 2024
V stredu 14. februára sa naša škola 

ponorila do valentínskej nálady, hneď 
ráno vítali žiaci prichádzajúcich spo-
lužiakov so sladkou valentínkou. Ten-
to deň nám spríjemňovala výzdoba, o 
ktorú sa postarali žiaci zo školského 
parlamentu - naši šikovní výtvarníci, 
Mirka Dikošová, Emmka Višňanská a 
Kubko Horváth. Postarali sa tiež o prí-
pravu sladkej maličkosti.

              Kolektív ZŠ SNP Strečno
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   Pútava cesta do Nepálu

Dušan a Julka Ďurčovci 
sú známi nielen svojimi dlhodobými 

potulkami našou krásnou krajinou, 
no dôverne známe sú im aj niektoré 
turistické chodíčky v zahraničí. Chuť 
spoznávať niečo nové ich ženie vytr-
valo vpred a tak sa jedného dňa vy-
brali do Nepálu...
Dušan , ako vôbec vznik-

la myšlienka vybrať si práve 
túto cieľovú destináciu?

Už viac ako 10 rokov sa venujem orga-
nizovaniu turistických zájazdov po Slo-
vensku a okolitých krajinách. Pri hľa-
daní zaujímavej destinácie mi vyskočili 
Himaláje ako turistický cieľ. Zaujali ma 
viacdňové túry okolo osemtisícoviek, 
chcel som spoznať život ľudí s iným 
pohľadom na svet ako sme zvyknutí v 
Európe a tiež sa pozrieť, ako sa orga-
nizuje turistika do týchto vzdialených 
miest. Dva roky sme s Julkou hľadali 
dôvod, prečo tam ísť. A keďže minulý 
rok mala okrúhliny, bolo rozhodnuté. 
V októbri 2023 sme navštívili Nepál a 
prešli trek popod ôsmy najvyšší vrchol 
sveta - Manaslu, vysoký 8 163 m n. m.

Je príprava na túto dob-
rodružnú cestu náročná? Na 
čo treba myslieť a na čo neza-
budnúť?

Keďže náš výlet organizovala ces-
tovná kancelária, veľa vecí vybavili za 
nás. Pre nás bolo najdôležitejšie vy-
baviť si v práci dovolenku, keďže sme 
išli preč na 3 týždne. Potom sme čítali 
články od ľudí, ktorí už podobné túry 
absolvovali. Zbierali sme informácie 
ako sa obliecť, ako je to so stravou. 
Nepál dnes nepatrí medzi krajiny s 
povinným očkovaním, takže toto sme 
nemuseli absolvovať.

Počas pobytu sme prešli skoro všet-
kými teplotnými pásmami od tropic-
kého pralesa až po zasnežené sedlá, 
preto sme si batožiny brali oblečenie 
od kraťasov až po páperovú bundu. 
Dôležité je, mať so sebou kvalitný spa-
cák, keďže noci nad 3500 metrov sme 
strávili už v mínusových teplotách. 
Po skúsenosti s nákupmi Káthmandu 
musím ale povedať, že nie všetky veci 

treba brať zo Slovenska, lebo tam sa 
dá kúpiť turistická výstroj za veľmi 
dobré ceny.

Ďalšou nevyhnutnou súčasťou výba-
vy bola domáca slivovica, pretože je to 
jediný účinný liek proti hnačke, ktorú 
tam môžete veľmi rýchlo chytiť. Na-
štastie, my sme liek správne aplikovali 
a táto najčastejšia choroba európanov 
v Ázii, sa nám vyhla. :-)

Ako je to s prípravou na cestu 
po fyzickej kondícií?

Čakalo nás viac ako 180 km turistiky 
za 12 dní, takže sme mali určitý reš-
pekt. Ako vieš, chodíme po horách po-
merne často, a tak trasy do 20 km nám 
nerobia problém. Takisto prevýšenia 
jednotlivých trás neboli príliš vysoké, 
tak si myslím, že sme mali pre tento 
výlet dosť nachodené. Nakoniec sa to 
ukázalo aj na treku, keď nás museli 
brzdiť šerpovia, aby sme im nekazili 
normy.

Ako sa správalo telo vo vyššej 
nadmorskej výške?

Výšková choroba bol jeden z najväč-
ších strašiakov, lebo sa to u nás nedá 
nacvičiť. Prvýkrát nám začali uberať 
kyslík asi od 3000 m. Jednoducho vám 
ho zrazu vypnú a človek sa musí za-
staviť, aby sa nadýchol. Pre predstavu, 
v najvyššom bode, ktorý sme dosiah-
li, je len polovična hustota kyslíka vo 
vzduchu oproti tomu, ako sme sme 
zvyknutí u nás. Napríklad na Evereste 
je ho už len tretina.

Ale nebolo to nič kritické. Aby nás 
nezlomila výškova choroba, absolvo-
vali sme aklimatizačné trasy. Podsta-
tou aklimatizácie je vystúpiť vyššie 
a potom sa vrátiť nižšie. Takže sme 
vyšli nejakých 800 až 1000 výškových 
metrov a potom sme sa vrátili na uby-
tovanie.

Ako prebiehala a na aké eta-
py bola rozdelená cesta? 

Prvým zážitkom bola samotná do-
prava do Káthmandu. Zo Strečna do 
hotela sme sa dostali po 36 hodinách 
strávených v lietadlách a na letiskách. 

Smolu sme mali v Díli (India), kde 
nám zrušili jeden let a ďalší nám pri-
stavili po 6 hodinách. Ale bola to mož-
nosť zažiť ako sa Indovia vedia (ne)
správať k našincom.

V Nepále sme sa zišli skupina 11 tu-
ristov, 1 slovenský sprievodca, 1 ne-
pálsky sprievodca a 6 šerpov = miest-
nych nosičov batožiny. 

Prvý deň sme strávili v okolí hotela. 
Tam som zažil prvý šok, keď ma pre-
kvapil ruch na ceste. Tam sa zlievajú 
chodníky s cestami a v podstate všetci 
majú prednosť. Navyše sa tam jazdí 
vľavo. Museli sme sa na chvíľu vrátiť 
do hotela, aby sme to rozdýchali. Keď 
ale pochopíte, že si musíte hľadať len 
svoju cestu a všetci robia to isté, pre-
kvapujúco ten pohyb v chaose funguje 
a za celý pobyt sme nevideli ani jednu 
kolíziu.

Druhý deň nás naložili do džípov 
a vyrazili sme do 150 km vzdialenej 
dedinky Machhakhola. Cesta trvala 
pomerne dlho, veľa asfaltu na celej 
trase nebolo. Posledných 30 km sme 
išli skoro 2 hodiny. To už bola celkom 
adrenalínová cesta ponad rokliny s 
brodením cez rieky.

Tu sme mali prvýkrát možnosť spo-
znať, ako budeme bývať počas turisti-
ky. Zo začiatku to boli drevené domče-
ky s hrúbkou stien maximálne 3 cm, 
zažili sme aj izbu vytvorenú z tenkých 
preglejok. Vyššie sa tieto domčeky 
zmenili na murované alebo plechové. 
Toalety a sprchy boli väčšinou spoloč-
né.

Naša trasa najskôr viedla po cestič-
kách medzi jednotlivými dedinkami. 
Tu sme absolvovali najdlhšie trasy. 
Potom sme sa dostali do pralesa. Po-
čas tejto časti cesty sme mali zamra-
čené počasie s občasným dažďom. 
Keď sme sa však dostali na široké 
pláne pod vrcholmi Himaláji, vyčasilo 
sa a vtedy sa nám aj prvýkrát ukázal 
vrchol Manaslu. Odvtedy na nás už len 
svietilo slnko, čo bolo na nezaplatenie, 
lebo to bola jediná možnosť ako sa zo-
hriať. V penziónoch sa nekúri a po zá-
pade slnka je tam stále zima.

Po 9. dňoch sme dorazili do osady 

Dharmasala vo výške 4470 m, kde 
sme strávili poslednú noc pred pre-
chodom cez náš cieľ - sedlo Larkya 
La vo výške 5106 m. Táto noc bola 
asi najťažšia, pretože sme spali v mí-
nus šesť stupňovej teplote a ráno sme 
vstávali už o tretej. Samotné sedlo sa 
nachádza na širokej planine, odkiaľ 
sú nádherné výhľady na nepálske a 
tibetské himlájske vrcholy. 

Po ďalších dvoch dňoch sme sa vrá-
tili do civilizácie a absolvovali opäť 
rozbitú cestu do hlavného mesta. Tu 
sme mali potom čas na nákupy a pre-
hliadky rôznych budhistických a hin-
duistických chrámov. Najviac na nás 
asi zapôsobilo spaľovanie mŕtvych v 
hinduistickom chráme Pashupatinath 
na brehu posvätnej rieky Bagmati. 
Každý deň sa tam lúčia so svojimi blíz-
kymi desiatky rodín, pre ktorých to 
nie je smutná udalosť, keďže veria, že 
sa už prevtelili do inej ľudskej bytosti. 
Pohreb prebieha tak, že telo položia 
na drevenú hranicu, ktorú zapália. Po 
kompletnom dohorení príde miestny 
“hrobár” a pozametá popol do rieky. 
Na tomto mieste si človek uvedomí, čo 
po ňom ostane okrem jeho skutkov.

Cestou na Slovensko sme mali mož-
nosť ešte stráviť jeden večer v Dubaji. 
Navštívili sme luxusné nákupne cen-
trum Dubai Mall, kde sa nám podarilo 
zablúdiť a pofotili sme sa pri najvyš-
šej budove na svete - 828 m vysokej 
Burj Khalifa. Na tomto meste sme 
mali možnosť vidieť tie neuveriteľné 
rozdiely medzi najbohatšou a jednou 
z najchudobnejších krajín na svete.

Čo vás na ceste krajinou naj-
viac prekvapilo? Stretli ste sa  
s nejakým extrémom?

Neviem, či nás niečo prekvapilo lebo 
sme mali hodne načítané, ale zopár 
zaujímavostí sme zistili až tam. 

Zaujalo nás veľké množstvo malých 
vodných elektrárni, ktoré zásobovali 
jednotlivé dedinky. Druhá vec, kto-
rá veľmi pomáha rozvoju Nepálu sú 
gabiónove siete. Vďaka nim dokážu 
ochraňovať brehy riek, ktoré sa im 
predtým vždy počas obdobia dažďov 
vo veľkom podmývali.

Vtipné bolo aj keď zistíte, že od výš-
ky 3500 metrov pot prestáva smrdieť. 
To oceníte najmä vtedy, keď viete, že 
sprcha nie je samozrejmosť a k teplej 
vode sa dostane za 2 až 3 dni. :-)

Určite ste zažili aj veľa 
úsmevných príhod?

Počas cesty sme okrem iného stá-
le fotili miestnych ľudí a detí. Chápal 
som, že možno nie vždy im to je prí-
jemné. Keď ste chceli mať pekné fotky 

detí, stačilo vytiahnuť cukríky a rady 
pózovali. Je to taká etická dilema čo je 
ešte slušné. A sám som po ceste dostal 
možnosť si to vyskúšať, keď sme stre-
tli veselú partiu nepálcov a tí si nás 
začali fotiť ako exotov z Európy.

Dosť nás pobavila tiež situácia na in-
dickom letisku, keď sme si objednali 
dve piva a miestny čašník nevedel po-
chopiť, ako môžem to druhé dať Julke.

Akú stopu vo vás zanechal 
trip a je možné, že si tento 
smer zopakujete?

Bol to pre nás nezabudnuteľný zá-
žitok. Vidieť himalájske vrcholy, ne-
uveriteľnú silu riek, život miestnych 
ľudí a načrieť do pre nás nepozanenej 
krajiny... to v nás zanechalo veľa spo-
mienok.

Myslím si, že takýto výlet by mohol 
absolvovať každý, kto sa rád pohybuje 
v horách. Fyzicky to nie je moc nároč-
né, pokiaľ si človek zvykne na zimu a 
redší vzduch.

Momentálne máme ešte na zozname 
viacero nových destinácií, ale Nepál 
alebo Tibet rozhodne ešte niekedy na-
vštívime.
Ďakujem za rozhovor- ED
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dený i do operácie Overlord – otvorení 
západného frontu vylodením spoje-
neckých armád v Normandii.

Krátko po ukončení vojny sa zúčast-
ňoval na evakuácii vojnových zajatcov 
a utečencov z Nemecka. Keďže Ne-
mecko bolo takmer úplne zničené, lety 
boli uskutočňované za veľmi ťažkých 
podmienok.

Rodina Ivana Schwarza prežila, pre-
tože sa skrývali v horách, no o veľa 
priateľoch ani o Vilim Popperovi ne-
vie, čo sa s nimi stalo.

Na otázku, či sa po skončení vojny  
nechcel vrátiť domov, odpovedá:

„Aj som sa vrátil v roku 1945. Hneď 
som sa zamestnal v armádnom letec-
tve (ako 22-ročný sa stal veliteľom 
pražského letiska v Ruzyni a i gene-
rálom radil v zabezpečení prevádz-
ky). Postupne však začali robiť veľké 
zmeny. Nasadili na mňa ľudí z tajnej 
služby, vraj z nariadenia ministerstva 
obrany. Išiel som za ministrom s otáz-
kou, čo to má byť. Ten mi povedal, že 
všetko bude v poriadku. Ja som ale 
vedel, že nebude a odišiel som späť 
do Anglicka so snúbenicou Jaroslavou 
Bendovou. Bol október 1946.“ 

Jaroslava a Ivan sa zosobášili v 
Londýne v roku 1947. V januári 
1948 Ivan získal britské občianstvo 
a v roku 1950 sa im narodila dcéra 
Christine. Sestra Katarína sa vydala 
za Karla Pospíchala, ktorý ako pilot 
počas vojny tiež slúžil v 311. peruti. 
Rodičia Ivana žili na Slovensku. Po 
otcovej smrti sa matka presťahovala 
za synom do Anglicka.

Na otázku, čo by s ním bolo, keby  
zostal, či by bolo všetko v poriadku, 
odpovedal:

„Pravdepodobne by ma popravili. 
Veď som bol západný letec! Niektorí 
kolegovia, ktorí tu zostali, skončili v 
komunistických koncentračných tá-
boroch. Ďalší tiež utiekli a vrátili sa 
do Anglicka. Niektorých zobrali späť 
do RAF. Ja som už ale išiel do civilu. 
Bol som zasnúbený, mal som za sebou 
tri havárie a žena chcela, aby som 
prestal lietať, tak som prestal. Odvte-
dy pracujem v zahraničnom obchode.“

Do roku 2017 pôsobil ako prvý Slo-
vák v pozícii prezidenta Zväzu letcov 
slobodného Československa so síd-
lom v Londýne.

Po revolúcii sa viackrát vrátil do 
rodnej vlasti. Okrem celého radu 
ďalších vyznamenaní prezident SR 
Ivan Gašparovič vyznamenal gene-
rálmajora Ivana Schwarza v roku 
2005 štátnym vyznamenaním Rad 
bieleho dvojkríža III. triedy.

Od roku 2015 je Čestným občanom 
mesta Bytča a v auguste 2023 mu 

odhalili na námestí pamätnú tabuľu.
Ivan Otto Schwarz, ktorý by sa v 

tomto čase dožil 100 rokov, zomrel 
4. januára 2018. Pochovali ho v 

povojnovom československom od-
delení cintorína 2SV v Brookwoode 
neďaleko Londýna. Jeho srdce však 
zostalo inde. „Je to jednoduché. Na-
rodil som sa ako Čechoslovák a bojo-
val som za Československo,“ uisťoval 
počas celého svojho života hrdinský 
generál.

Vyznamenania:
• 1944 Československý válečný kříž 

1939, 07.02.1944
• 1944 Československá medaile 
Za chrabrost před nepřítelem
• 1945 Československý válečný kříž 

1939, udelený druhýkrát 
• 1945 Hvězda 1939–1945
• 1946 Československá vojenská me-

daile za zásluhy, I. stupeň
• 2005 Rad bieleho dvojkríža III. 

triedy
• 2005 Pamätná medaila k 60. výro-

čiu ukončenia druhej svetovej vojny
• 2008 Pamätná  medaila ministra 

obrany Slovenskej republiky, I. stupeň
• 2008 Záslužný kříž ministra obra-

ny České republiky, I. stupeň
• 2010 Pamätná medaila M. R. Štefá-

nika, I. stupeň
• 2015 Pamätná medaila k 70. výro-

čiu SNP a ukončeniu druhej svetovej 
vojny

• 2017 Medaila Za hrdinství
• Československý válečný kříž 1939, 

udelený tretíkrát
• Pamětní medaile československé 

armády v zahraničí, so štítkom Veľká 
Británia

• Medaila Za obranu 
• Válečná medaile 1939–1945 
• Atlantická hvězda 
• Záslužný kříž ministra obrany Čes-

ké republiky, II. stupeň
• Záslužný kříž ministra obrany Čes-

ké republiky, III. stupeň

Na snímkach:
Ivan a jeho rodičia
V uniforme RAF
S anglickou kráľovnou na 
prezidentskej audiencii v Bratislave
Spracoval: Ing. Pavol Albrecht

  Vojnový hrdina generálmajor Ivan Otto Schwarz 
mal aj strečnianske korene

Posledné obdobie považujem za 
veľmi plodné v dopĺňaní faktov a za-
ujímavostí o Strečne. Práve príprava 
knihy o obci bola toho spúšťačom a 
naše vedomie a rozhľad sa stále posú-
va vďaka tomuto impulzu.

Pravidelná rozhlasová relácia RTVS 
Osudy, ktoré písalo 20. storočie, pred-
stavila v repríze z roku 2014 počas 
druhej adventnej nedele 10. decem-
bra príbeh generálmajora Ivana Otta 
Schwarza. V jeho pútavom rozprávaní 
o mimoriadnom živote ma zaujala tiež 
zmienka, že „otec pochádzal od Streč-
na“. Zavolal som Hanke Melišovej, kto-
rú to tiež prekvapilo, ale okamžite za-
čala zisťovať a i vďaka jej podkladom 
a doplňujúcim údajom som  vytvoril 
kompilát, ktorý je ďalším čriepkom 
mozaiky našej histórie.

Ivan Schwarz a jeho 
väzba na Strečno

Starý otec Ivana Otta Schwarza, Sa-
muel Schwarz, mal na konci 19. sto-
ročia v prenájme  liehovar v Strečne.  
Našli sme ho v zozname uhorských 
živnostníkov z roku 1892 ako lieho-
varníka v Strečne. V strečnianskom 
liehovare sa pálil lieh (kvit) na báze 
zemiakov a jačmeňa a navyše výpal-
kami sa kŕmil dobytok, ktorý chovali 
vo vedľajšom veľkostatku, ktorý bol 
v minulosti panským hospodárskym 
majerom. V roku 1911 si liehovar a 
majer kúpil Maximilián Haas, ktorý sa 
stal veľkostatkárom a liehovarníkom. 
Keďže Samuel Schwarz nebol majite-
ľom nehnuteľností tzv. panského ma-
jera, ale len árendátorom, postavil si v 
blízkosti majera na tzv. Račajovskom 
pozemku dom, kde býval s rodinou. 
Jeho dom, ktorý obyvatelia Strečna 

volali Schwarzov dom, pravdepodob-
ne slúžil ako uvádza Jozef Ilovský v 
obecnej kronike aj ako pohostinstvo: 
„predaj liehu v malom, piva a vína bol 
v bývalom Schwarzovom dome naproti 
liehovaru, kde sa tiež hlavne mláde-
necké a fašiangové zábavy odbývali“. 
Vo Schwarzovom dome otvorili tes-
ne po skončení druhej svetovej vojny 
obchod so zmiešaným tovarom „Bu-
dúcnosť “, ktorý predtým aj s hostin-
com prevádzkoval vo svojom dome 
Jozef Hanuljak, zastrelený počas SNP. 
Schwarzov dom poskytol priestory 
aj Potravnému družstvu a následne 
spotrebnému družstvu Jednota, kde 
bol vedúcim Pavol Melo. Jednota sa v 
roku 1964 presťahovala do priesto-
rov nového nákupného strediska a 
celý dom prešiel do vlastníctva Jozefa 
Chudíka. 

Samuel Schwarz mal syna Oskara, 
ktorý sa narodil v Strečne. Presný dá-
tum jeho narodenia nevieme, ale našli 
sme ho v zozname študentov Štátne-
ho evanjelického gymnázia v Tren-
číne v roku 1898. Stal sa právnikom 
a statkárom a medzi jeho obchodné 
záujmy patril chov oviec. Prisťahoval 
sa do Bytče a spolu s manželkou An-
nou, ktorá pochádzala z Liptova, mali 
dve deti, Katarínu (1914) a Ivana Otta. 
Postavil si dom priamo oproti zámku, 
kde býval barón Popper a stal sa jeho 
advokátom. Rodičovský dom tam, pri 
kostole, stále stojí.

Ivan Otto Schwarz sa narodil 11. 12. 
1923 v Bratislave. Popperov syn Vily 
bol Ivanovým kamarátom a na poho-
dlné detstvo v bohatej židovskej rodi-
ne zo strednej triedy mal veľmi dobré 
spomienky. Veľký vplyv na jeho for-
movanie v Bytči mala rieka Váh, kde sa 
pravidelne venoval plávaniu, veslova-
niu na kajaku a najmä vodnému pólu. 
Základnú školu absolvoval dva roky v 
ľudovej škole v Bytči, nasledovali štyri 
roky na gymnáziu v Spišskej Novej Vsi 
a potom dva roky na reálnom gymná-
ziu v Žiline. Od malička prejavoval cit 
pre jazyky a keď odišiel zo Žiliny, ovlá-
dal už plynule slovenčinu, nemčinu a 
poľštinu. Bol tiež veľmi zdatným plav-

com a na mládežníckych pretekoch v 
plávaní vo svojom regióne zvyčajne 
víťazil.

Vojnová epopeja
Keď sa začala politická situácia v 

strednej Európe výrazne meniť, Iva-
nov otec i vzhľadom na jeho židov-
ský pôvod napísal svojmu priateľovi 
lordovi Newboroughovi do Walesu 
list s prosbou, aby sa za jeho syna, 
ktorého chce poslať do bezpečia v 
Británii, zaručil tak, ako to v prípade 
československých detí britská vláda 
požadovala. A tak vo februári 1939 na 
palube jedného z Wintonových „kin-
der vlakov“ z Bratislavy pristál Ivan 
v Harwichi v Spojenom kráľovstve. 
Na zámku sa staral o dom a záhradu, 
no zakrátko po začatí vojny sa pri-
hlásil do armády, kde však zistili, že 
je mladý a poslali ho na kurzy, ktoré 
splnil s najlepšou známkou (A level). 
Zakrátko dobrovoľne odišiel do letec-
kého tábora v Cromwelli, kde taktiež 
skončil prípravu s najlepším hodnote-
ním a následne do výcvikového tábo-
ra v Škótsku. Ako navigátor, technik či 
palubný strelec nalietal počas druhej 
svetovej vojny v 311. českosloven-
skej bombardovacej peruti Britského 
kráľovského letectva - RAF (Royal Air 
Force) v bojoch o Veľkú Britániu 

1 200 operačných hodín v rámci 
priameho bojového nasadenia a viac 
ako dvojnásobok hodín pri ďalších 
letoch. 

Posádka čs. Liberatora pod velením 
Oldřicha Doležala dňa 27. 12. 1943 
potopila nemeckú ozbrojenú obchod-
nú loď Alsterufer, ktorá dopravovala z 
japonského prístavu Kóba pre nacis-
tické Nemecko náklad strategických 
surovín (344 ton volfrámovej rudy) 
do francúzskeho prístavu Bordeaux. 
Na tomto mimoriadnom úspechu 311. 
československej bombardovacej pe-
rute sa v pozícii horného strelca po-
dieľal aj Ivan O. Schwarz. 

7. 2. 1944 bol za tento čin aj s os-
tatnými členmi posádky na základni 
Beaulieu vyznamenaný Českosloven-
ským vojnovým krížom. Potopenie 
lode Alsterufer sa považuje za naj-
úspešnejšiu akciu československých 
letcov počas druhej svetovej vojny. Po-
rovnávajú ju s likvidáciou 20-tisícovej 
divízie v plnej zbroji. A uvádza sa tiež, 
že potopením lode so strategickým 
materiálom skrátili vojnu o jeden rok.

6. júna 1944 bol Ivan Schwarz nasa-

Na snímke: Generálmajor vo výslužbe 
Ivan Schwarz so štátnym vyznamenaním 
Rad bieleho dvojkríža III. triedy udeleného 
pri príležitosti osláv 60. výročia ukončenia 

druhej svetovej vojny 8. mája 2005 
v Bratislave prezidentom 

Ivanom Gašparovičom
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Partia nadšencov z FK Strečno, zor-
ganizovala deň pred Silvestrom, na 
našom multifunkčnom ihrisku v po-
radí už 2. ročník vianočného turnaja 
v malom futbale- Don Kamilo Cup 
2023, ktorý je venovaný spomienke na 
nášho dlhoročného hlásateľa a dobré-
ho priateľa Kamila Tichého. 25.12. to 
bolo už štvrté výročie, kedy odišiel na 
večnosť. 

V tomto roku sa na turnaj prihlásilo 7 
mužstiev, ktorí si to rozdali systémom 
každý s každým a odohrali tak 21 zápa-
sov, v ktorých padlo až 79 gólov. Videli 
sme krásne futbalové akcie, pekné góly, 
skvelé výkony brankárov a úžasné stre-
ly na bránu. Turnaj spestrili i takí hráči 
ako Michal Škvarka, Martin Králik aj 
brankár MŠK Ľubo Belko ml., ktorý si 
zahral proti svojmu bratovi Matúšovi, a 

otcovi Ľubovi. 
Oživením turnaja bola účasť nových 

tímov– našich mladých- FC Lopaty a 
tak trošku prekvapenie turnaja- BAD 
BOYS. Tento rok zvíťazilo družstvo GA-
LIS TEAM, ktorí v rozhodujúcom zápa-
se zvíťazili nad mužstvom VE-3 a vrátili 
im tak minuloročnú finálovú prehru. 
Putovný pohár osobne odovzdali zá-
stupcovia rodiny Tichej 

/Janka a Maťa/ a na jeden rok bude vo 
vitríne GALIS TEAM. 

Celkový výťažok z turnaja sa tento-
krát organizátori rozhodli venovať na 
liečbu nášho dlhoročného hráča Andre-
ja Barošinca. Organizátori ďakujú všet-
kým, ktorí sa pričinili o zdarný priebeh 
celého turnaja, taktiež sponzorom, roz-
hodcom, bufetárom i fanúšikom, ktorí 
prišli podporiť tento turnaj. 

Tešíme sa už teraz na ďalší ročník v r. 
2024.

Vyhodnotenie turnaja: 

Najlepší hráč: Tomáš Trpiš / VE-3/
Najlepší brankár: Štefan Šmida 

/Bad Boys/
Najlepší strelec: Matúš Belko

/FC Lopaty /- 6 gólov

Na snímkach:
Celkový záber na hráčov pri vyhodno-

tení turnaja
Janka a Maťa odovzdávajú cenu naj-

lepšiemu strelcovi turnaja Matúšovi 
Belkovi

GALIS TEAM prevzal z rúk Janky a 
Mati Putovný pohár 

Organizačný výbor turnaja pri odo-
vzdávaní cien                       Štefan Tavač

   Futbal- Don Kamilo Cup 2023

Výsledná tabuľka turnaja:
 
 1. GALIS TEAM
6    5    1   0    24:06 16 b.
 2. VE- 3 
6    5    0   1    14:07  15 b.
 3. BAD BOYS 
6    3    1   2    08:07 10 b.
 4. FC YOUMPE 
6    3    0   3    11:08  9 b.
 5. FC LOPATY 
6    2    1   3    10:12  7 b.
 6. FC GHOST 
6    1    0   5    06:22  3 b.
 7. MEDVEDI 
6    0    1   5    06:17  1 b.

Tak, ako každý rok, aj tento začiatok 
nového roka 2024 začína v každom 
klube zimná príprava na jarnú časť 
futbalového ročníka 2023-24. 

Už od polovice januára začali s tré-
ningovým procesom všetky naše 
mužstvá. Naši prípravkári pod vede-
ním Janka Trnovca a Ľuba Mojského,  
sa pravidelne stretávajú v miestnej 
telocvični a zdokonaľujú sa v hernom 
systéme. Svoje turnaje budú mať až 
od marca, presné termíny sa dozve-
dia na stretnutí klubov, kde dôjde k 
vylosovaniu jarnej časti. Podobne sa 
pripravujú i naši žiaci. Tréner Patrik 
Honko si pochvaľuje účasť na trénin-
goch i prístup hráčov k svojim povin-
nostiam. Svoje prvé majstrovské zápa-
sy odohrajú až týždeň po Veľkej Noci.   
Naši dorastenci takisto nezaháľajú a 
poctivo sa pripravujú v príprave, ča-
kajú ich tri prípravné zápasy, ktoré 
ukážu pripravenosť na MFS. Tréner 
Jožko Melo zaradil do prípravy i šty-
roch žiakov, čím zvýšil konkurenciu 
v mužstve. Á-mužstvo pod vedením 
trénera Roba Kána, sa prvýkrát ofici-
álne stretlo už 16.1. na prvom trénin-
gu a odvtedy pravidelne dva až trikrát 
týždenne. Samozrejme, že v tomto 
období je hlavnou náplňou zvyšova-
nie fyzickej pripravenosti a kondičnej 
prípravy, na ktorú sa využíva pekná 
okolitá príroda, multifunkčné ihrisko 
a v zlom počasí i telocvičňa. Bude to 
pokračovať aj vo februári s tým, že sa 
postupne s príchodom prípravných 

zápasov bude pridávať technická pri-
pravenosť a práca s loptou. Priaznivé 
počasie už láka hráčov na naše tráv-
naté plochy. V príprave odohráme 4 
prípravné zápasy na umelých trávni-
koch, zatiaľ máme jednu posilu –mla-
dého talentovaného hráča Davida Bir-
tusa/19/, ktorý prišiel na hosťovanie 
z Višňového. Posilní tak naše „mladé 
pušky“, ktoré máme v kádri /Boris 
Oberta/19/, Denis Židek/18/, Michal 
Janus/18/, Maťo Mikunda/20/ a Ma-
túš Belko/17/. Do ofenzívy sa vracia 
skúsený ostrostrelec Tibor Kašjak 
/33/, ktorý si doliečil zranenie zavine-
né ešte v minulom ročníku v 23. kole 
vo Vadičove 28.5.2023, keď v 50´ stre-
lil vyrovnávajúci gól na 1:1 /vyhrali 
sme 1:2/. Veríme, že toto všetko nám 
pomôže v ofenzíve tak, aby sme mohli 
dôstojne osláviť 100- ročnicu nášho 
futbalu, ktorá bude dňa 29.6.2024 na 

našom ihrisku. Všetci sa tomu tešíme. 
Tabuľka v VI. lige, sk. A je vyrovnaná, 
pôjdeme od zápasu na zápas a bude-
me sa snažiť nazbierať čo najväčší po-
čet bodov, ktoré zaručia miesto, ktoré 
Strečnu patrí – teda, čo najvyššie.

Čakajú nás nasledovné prípravné zá-
pasy: 17.2.2024- odohrané

FK Strečno-TJ Zádubnie
 výsledok 11:1/5:0/góly: Kašjak-2x,-

Mikunda 2x, Oberta, J. Beháň, Belko, 
M. Beháň, Kurucár, Melo, Tkáčik

24.2.2024- odohrané
Slovan Bystrička– FK Strečno 

UT MT o 20.00 h 

2.3.2024
FK Strečno– TJ Veľké Rovné 

UT KNM o 18.00 h
9.3.2024

FK Strečno– Kamenná Poruba
UT KNM o 18.00 h

   Futbal- Zimná príprava v plnom prúde

Strečnianski volejba-
listi víťazne.

Dňa 6.1.2024 sa v obci Gbeľany konal 
už 12.ročník tradičného novoročného 
volejbalového turnaja s názvom Gbe-
ľany OPEN 2024. Podujatie bolo s me-
dzinárodnou účasťou (Stryszawa -PL, 
Gbeľany, Mojš, Strečno) a ako každý rok, 
tak aj tento, malo opäť vysokú úroveň. 
Celkovým víťazom sa stali volejbalis-
ti Strečna, keď zvíťazili vo všetkých 3 
zápasoch (najmä duel s domácimi Gbe-
ľancami bol nesmierne napínavý. Roz-
hodol až tiebreak - 25:11, 17:25, 15:8).

Strečnianski volejbalisti (Miška Zaťu-
rová, Barča Sukeniková, Michal Beháň, 
Jakub Beháň, Majo Beháň, Maroš Zreli-
ca, Jaro Štefko) tak obhájili minuloročné 
víťazstvo, k čomu im srdečne gratuluje-
me.         J. Štefko

   Volejbal
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Noviny Obecného úradu v Strečne. 

Vyšlo dňa 26. februára 2024 

v náklade 750 kusov. 

Za obsahovú časť materiálov zodpovedá 

redakčná rada v zložení:  

Erika Ďurčová, Beáta Badibangová, 

Anna Melišová. 

Tlač: Coreta Bytča

Reg. číslo: RP388/2008

Noviny neprešli jazykovou korektúrou.

   Futbal      Rozpis FK Jar 2024

2%	za	rok	2023	
pre	FK	Strečno
FK Strečno aj tento rok prosí

fyzické i právnické osoby, 
všetkých rodičov, fanúšikov

a priateľov futbalu, o darovanie 
2% z Vašich daní. 

POTVRDENIE... 
vám vydajú v mzdovej učtárni,

VYHLÁSENIE... 
vytlačíte, vypíšete, podpíšete 

a spolu odovzdáte vedeniu FK, 
trénerovi, alebo priamo na OÚ.

Každé € pôjde v prospech našich 
detí.

Vopred Ďakujeme 

Tím Dátum         Deň Kolo  Čas Súperi

„D“ 23.03.2024   SO   14. 10.30 TJ Horný Hričov - FK Strečno

„A“ 24.03.2024   NE   14. 15.00 TJ Horný Hričov - FK Strečno

„D“ 30.03.2024   SO   15. 14.00 FK Strečno - ŠK Čierne 

„A“ 31.03.2024   NE   15. 15.00 FK Strečno - TJ Stará Bystrica

„Ž“ 07.04.2024   NE   16. 10.00 Družstevník Rašov - FK Strečno

„D“ 07.04.2024   NE   16. 12.30 OFK Kotešová - FK Strečno

„A“ 07.04.2024   NE   16. 15.30 OFK Kotešová - FK Strečno 

„D“ 13.04.2024   SO   17. 14.00 FK Strečno - ŠK Makov

„Ž“ 14.04.2024   NE   17. 10.00 FK Strečno - TJ Veľké Rovné

„A“ 14.04.2024   NE   17. 15.30 FK Strečno - TJ Podvysoká 

„D“ 21.04.2024   NE   18. 10.00 OFK Teplička n/Váhom- FK Strečno

„Ž“ 21.04.2024   NE   18. 10.00 TJ ŠK Podhorie - FK Strečno

„A“ 21.04.2024   NE   18. 16.00 TJ Vysoká n/Kysucou - FK Strečno

„D“ 27.04.2024   SO   19. 14.00 FK Strečno - ŠK Radoľa

„Ž“ 28.04.2024   NE   19. 10.00 FK Strečno - OŠK Kam. Poruba

„A“ 28.04.2024   NE   19. 16.00 FK Strečno -  TJ Radôstka

„Ž“ 01.05.2024   STR  14. 10.00 TJ Hvozdnica - FK Strečno

„D“ 04.05.2024   SO   20. 14.00 FK Rajec - FK Strečno

„Ž“ 05.05.2024   NE   20. 10.00 1. KŠK Žilina - FK Strečno

„A“ 05.05.2024   NE   20. 16.30 TJ Zborov n /Bystricou- FK Strečno

„Ž“ 08.05.2024   STR  15. 10.00 FK Strečno - ŠK Dolný Hričov 

„D“ 12.05.2024   NE   21. 10.00 TJ Svrčinovec - FK Strečno

„Ž“ 12.05.2024   NE   21. 10.00 TJ Višňové - FK Strečno

„A“ 12.05.2024   NE   21. 17.00 TJ Višňové - FK Strečno

„A“ 18.05.2024   SO   22. 13.00 FK Strečno - TJ Varín   „HODY“

„Ž“ 18.05.2024   SO   22. 10.00 FK Strečno - TJ Varín   „HODY“

„D“ 19.05.2024   NE   22. 10.00 FK Strečno - TJ Varín   „HODY“

„D“ 25.05.2024   SO   23. 14.00 TJ Skalité - FK Strečno

„Ž“ 26.05.2024   NE   23. 10.00 OŠK Hôrky - FK Strečno

„A“ 26.05.2024   NE   23. 17.30 TJ Skalité - FK Strečno   

„D“ 01.06.2024   SO   24. 14.00 FK Strečno - ŠK Belá

„Ž“ 02.06.2024   NE   24. 10.00 FK Strečno -  TJ Zbyňov

„A“ 02.06.2024   NE   24. 17.30 FK Strečno - OŠK Nededza

„D“ 08.06.2024   SO   25. 14.00 FK Raková - FK Strečno

„Ž“ 09.06.2024   NE   25. 10.00 TJ Dlhé Pole - FK Strečno

„A“ 09.06.2024   NE   25. 17.30 FK Predmier - FK Strečno

„Ž“ 15.06.2024   SO   26. 10.00 FK Strečno - ŠK Petrovice

„D“ 15.06.2024   SO   26. 14.00 FK Strečno - OŠK Rosina 

„A“ 16.06.2024   NE   26. 17.30 FK Strečno - TJ Bitarová


